




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,729,000یک مثقال طلا

1,091,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,700,000سکه بهار آزاد ی

10,715,000سکه امامی

5,380,000نیم سکه

2,830,000ربع  سکه

1,850,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

یک تحلیلگر مسایل اقتصادی: 

معجزه اقتصادی برای تبدیل کدو تنبل به 
کالسکه طلایی نداریم 

یک تحلیلگر مسایل اقتصادی با بیان اینکه اقتصاد ایران باید روند سرمایه گذاری را در بخش 
تولید و صنعت احیا کند، گفت: باید راه رفته را برگردیم؛ معجزه ای که بتواند کدو تنبل را 

تبدیل به کالسکه طلایی کند، وجود ندارد. 
»سعید لیلاز« در گفت و گو با ایرنا افزود: در حالی که دو سوم تشکیل سرمایه کشور تا 
اواخر سال 1384 ماشین آلات بود، اکنون این میزان به یک سوم کاهش پیدا کرده است.وی 
افزود: باید نسبت تشکیل سرمایه به »GDP« )تولید ناخالص داخلی( که اکنون به 25 درصد 
رسیده است، به میزان اوج پیشین خود یعنی 40 درصد برگردد.این کارشناس اقتصادی ادامه 
داد: رشد سالیانه بهره وری اقتصادی که در 10 سال گذشته صفر یا منفی بود، دستکم باید به 
سه تا پنج درصد برسد؛ یعنی بتوانیم حداقل یک سوم تا 40 درصد رشد اقتصادی را از محل 
ارتقای بهره وری تامین کنیم.وی یادآوری کرد: در 60 سال گذشته، بخش مسکن موتور 
محرک رشد اقتصادی ایران نامیده می شد اما پیش بینی می شود از این پس دیگر شاهد 

رشد اقتصادی به سبب انفجار در تقاضای مسکن نباشیم.
لیلاز تاکید کرد »عصر سلطه مسکن بر رشد اقتصادی و ایجاد اشتغال در تاریخ ایران به 
پایان رسیده است و دیگر هیچ زمینه ای درباره اینکه با تحریک بخش مسکن می توان به 
120 میلیون تا 130 میلیون مترمربع ساختمان سازی در سال رسید، وجود نخواهد داشت«.

وی ادامه داد: به طور عادی هیچگاه تقاضای موثر مسکن در ایران از نزدیک به 80 میلیون 
مترمربع در سال فراتر نخواهد رفت، بویژه اینکه اکنون رشد جمعیت و میزان ازدواج در 
حال کاهش است و 100 میلیون تا 120 میلیون مترمربع مسکن خالی و مازاد وجود دارد.

استاد دانشگاه شهید بهشتی افزود: اگر منظور از رونق مسکن، بازگشت به دوران ساخت 
120میلیون تا 130 میلیون مترمربع در سال های 1390 و 1391 باشد، معتقدم بازار 
مسکن ایران به رونق گذشته باز نخواهد گشت؛ یعنی اگر اقتصاد به شرایط عادی و رونق خود 
برگردد، تا 80 میلیون مترمربع در سال باید مسکن شهری ساخته شود.وی افزود: تولید 130 
میلیون مربع مسکن در سال در صورتی تکرار می شود که بار دیگر به سیاست انبساط پولی 
با رشد 45 درصدی نقدینگی روی بیاوریم و در عین حال بتوانیم سالی 200 میلیارد دلار 
درآمد ارزی داشته باشیم. بنابراین دولت باید از این پس، انرژی خود را از بخش مسکن به 
تقاضاهای واقعی معطوف کند.لیلاز افزود: اگر بخواهیم به مطالبه اقتصادی رهبر معظم انقلاب 
که انعکاسی از نیاز ملی است، جامه عمل بپوشانیم، باید به سراغ بخش تولید و صنعت برویم؛ 
زیرا در 10 سال گذشته سهم ماشین آلات در سرمایه گذاری و تشکیل سرمایه در ایران به 
شدت کاهش پیدا کرد. به گزارش ایرنا، چند سالی است که مسکن د  ر رکود   شدیدی به سر 
می برد  .  برخی کارشناسان معتقدند رونق مسکن افزون بر تاثیر و تحرک بخشی به صنایع 
مرتبط می تواند   بخش قابل ملاحظه ای از مشکل بیکاری را حل کند  . از سوی دیگر برخی 
دست اندرکاران مانند »مسعود نیلی« مشاور اقتصاد  ی رییس جمهوری، می گویند بخش 
مسکن نمی تواند   بزود  ی از رکود   خارج شود. »علی چگینی« مد  یر برنامه ریزی و اقتصاد   
مسکن وزارت راه و شهرسازی نیز کاهش صد  ور پروانه های ساختمانی را موجب بی تعاد  لی د  ر 

بخش عرضه و تقاضا و بحرانی شد  ن بازار مسکن اعلام کرده است.

 »37 هزار و 148 واحد تولیدی در شهرک های 
صنعتی کشور مستقرند که نزدیک به هفت هزار واحد 
از آنها تعطیل اند؛ بیش از چهار هزار از این واحدهای 

تعطیل شده پیش از سال 1390 بوده است.« 
ایرنا، دولت یازدهم در سال 1392 در  به گزارش 
شرایطی روی کار آمد که کشور با دو چالش عمده 
اقتصادی »تورم« و »رکود« روبرو بود؛ نرخ تورم در آن 
سالها به 42 درصد و نرخ رشد اقتصادی به منفی 6.8 

درصد رسیده بود.
اکنون که سه سال از عمر دولت می گذرد، تورم به 
کمتر از 10 رسیده و نرخ رشد اقتصادی در آخرین 
رشد  نرخ  است؛  شده  درصد  یک  مثبت  گزارش، 
اقتصادی که در حالت منفی رکود خوانده می شود، 
در این سه سال رقم های مثبت چهار درصدی را نیز 
تجربه کرد اما موانعی همچون کاهش قیمت نفت، 
موجب شد این افزایش نرخ رشد اقتصادی پایدار نماند.

با این حال و با همه دستاوردهای اقتصادی دولت 
واحدهای  ویژه  به  تولیدی  واحدهای  حال  یازدهم، 
صنعتی هنوز بهبود نیافته است به طوری که بخش 
قابل توجهی از این واحدها هنوز تعطیل هستند و 
بخش قابل توجهی از واحدهای صنعتی فعال  با کمتر 
از 50 درصد ظرفیت کار می کنند.در این زمینه به 
مناسبت روز صنعت و معدن)10 تیرماه( خبرگزاری 
آخرین  بررسی  هدف  با  )ایرنا(  اسلامی  جمهوری 
وضعیت واحدهای صنعتی و همچنین راه های خروج 
از رکود واحدهای صنعتی، میزگردی با حضور »فرشاد 
مقیمی« معاون برنامه ریزی و اموراقتصادی سازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، »سیاوش 
وحدت« مدیر توسعه صنعتی و فناوری سازمان صنایع 
»امیرعباس  ایران،  کوچک و شهرک های صنعتی 
اسماعیلی« قائم مقام دبیرکل خانه صنعت، معدن و 
تجارت ایران و همچنین »محمدحسین فنایی« عضو 
هیات رئیسه خانه صنعت، معدن و تجارت ایران برگزار 

کرد.
در این میزگرد، آخرین وضعیت واحدهای صنعتی 
کشور تشریح و همچنین راهکارها و خواسته های 
بخش خصوصی فعال در حوزه صنعت، معدن و تجارت 

مطرح شد.
معاون برنامه ریزی و اموراقتصادی سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران در مورد آخرین 
وضعیت واحدهای صنعتی مستقر در شهرک های 
صنعتی گفت: اکنون 81 درصد واحدهای صنعتی که 
پروانه فعالیت دریافت کرده اند مشغول بکارند و هفت 
هزار و 81 واحد )19 درصد( نیز متوقف هستند.مقیمی 
تاکید کرد که تعطیلی بیش از 60 درصد این واحدها 

به پیش از سال 1390 بر می گردد.
»سیاوش وحدت« مدیر توسعه صنعتی و فناوری 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
نیز اعلام کرد که در دو سال اخیر نزدیک به 852 
واحد تعطیل با اشتغال 16 هزار و 709 نفر دوباره راه 

اندازی شده است.
  * تعطیلی بیش از 60 درصد واحدهای 

صنعتی پیش از سال 90
 »فرشاد مقیمی« معاون برنامه ریزی و اموراقتصادی 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
در این میزگرد گفت: بر اساس آخرین آمار تا پایان 
اردیبهشت ماه امسال، 87 هزار و 917 پروانه بهره 

برداری صادر شده است.
وی ادامه داد:  از این تعداد 80 هزار و 81 واحد جزو 
صنایع کوچک هستند؛ )یعنی طبق تعریف، صنایعی 
با اشتغال کمتر از 50 نفر اشتغال بر اساس پروانه بهره 
برداری(، سه هزار و 456 واحد جزو صنایع متوسط )با 
اشتغال 50 تا 100 نفر( و سه هزار و 480 واحد جزو 

صنایع بزرگ هستند )بالای 100 نفر اشتغال(.
وی ادامه داد: از مجموع واحدهای صنعتی کشور که 
تاکنون پروانه بهره برداری دریافت کرده اند، 37 هزار و 
148 واحد در شهرک های صنعتی مستقرند که از این 
تعداد، 34 هزار و 557 واحد )یعنی بیش از 92 درصد( 
جزو صنایع کوچک و یک هزار و 723 واحد متوسط و 

868 واحد بزرگ در داخل شهرک ها هستند.
مقیمی در مورد آخرین وضعیت واحدهای صنعتی 
مستقر در شهرک های صنعتی گفت: در زمان حاضر 
81 درصد واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی 
که پروانه فعالیت دریافت کرده اند مشغول بکارند و 
هفت هزار و 81 واحد )19 درصد( متوقف هستند که 
تعطیلی بیش از 60 درصد این واحدها به پیش از سال 

1390 بر می گردد.
وی افزود: اکنون از مجموع واحدهای صنعتی، 31 
درصد با ظرفیت بالای 70 درصد، 34 درصد با ظرفیت 
50 تا 70 درصد و 35 درصد نیز با ظرفیت کمتر از 50 

درصد فعالیت می کنند.

معاون برنامه ریزی و اموراقتصادی سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران افزود: معضل 
اینجاست که تعداد واحدهایی که زیر ظرفیت دارند کار 
می کنند مقداری بالاست و باید فکری به حال آن می 
کرد؛ این شد که در سال 1395 ستاد فرماندهی اقتصاد 

مقاومتی با نظر رهبری تشکیل شد.

وی گفت: راه اندازی یک واحد تولیدی متوقف شده 
به هماهنگی، همکاری و مشارکت بخش های مختلف 
نیاز دارد؛  اینطور نیست که یک نفر اراده کند و آن 
واحد تولیدی راه بیافتد؛ یک واحد تولیدی متوقف شده 
به طور قطع معوقات بانکی، بیمه ای و مالیاتی دارد؛ 
مسایلی پنهان مانند اختلاف شرکا و یا اینکه مشکل 
فناوری دارد و نمی تواند محصولی با قیمت رقابتی 
تولید کند؛ علاوه بر اینها، ممکن است در بازار داخلی 
نسبت به آن تقاضا وجود نداشته باشد. بنابراین، خرج از 
رکود واحدهای صنعتی به مشارکت همگانی نیاز دارد.

مقیمی در ارتباط با انتقاد فعالان بخش خصوصی 
از عدم حضور در کمیته های بررسی سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران نیز گفت:  در دوره 
جدید سازمان صنایع کوچک، یکی از رویکردهای 
عملیاتی، استفاده از بخش خصوصی است و اکنون 
خانه صنعت و معدن، اتاق بازرگانی و اتاق اصناف در 
همه کمیته های بررسی سازمان شهرک های صنایع 

کوچک حضور دارند.
وی ادامه داد: اعتقاد ما به این است که خانه صنعت 
و معدن و همچنین اتاق بازرگانی، خود را بهتر می 
شناسند؛ به عنوان نمونه، بهتر است برای راه اندازی 
مجدد یک واحد صنعتی ابتدا با خانه صنعت و معدن 
مشورت کنیم؛ آنها واحدهای صنعتی را بهتر از ما می 

شناسند و بهتر می توانند ما را راهنمایی کنند.
مقیمی افزود: به همین دلیل، در مرحله نخست، ما 
واحدها را براساس اطلاعات سازمانی خودمان شناسایی 
می کنیم و علاوه بر آن، در مرحله بعدی، این مسایل 
در کمیته بررسی که با حضور نمایندگان خانه صنعت 
و معدن و اتاق بازرگانی حضور دارند مورد توجه قرار 

می گیرد.
  *پرداخت 17 هزار و 500 میلیارد ریال یارانه 

تسهیلات به واحدهای تولیدی
 معاون برنامه ریزی و اموراقتصادی سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران به تبصره 14 
قانون بودجه سال 1395 و پرداخت 17 هزار و 500 
میلیارد ریال یارانه تسهیلات به بخش کشاورزی و 
صنعت اشاره کرد و گفت: تاکنون 21 هزار و 763 واحد 
برای دریافت تسهیلات ثبت نام کرده اند که 9 هزار و 
885 واحد مربوط به جهاد کشاورزی و 11 هزار و 908 

واحد مربوط به وزارت صنعت، معدن و تجارت است.
مقمیمی افزود: تاکنون سه هزار و 818 واحد در 
کمیته بررسی، نهایی و تائید شده است و چهار هزار و 
478 واحد نیز در کارگروه استانی نهایی شده و به بانک 

ها معرفی شده اند.
وی ادامه داد: پرداخت تسهیلات به 37 واحد توسط 
بانک های عامل تائید شده و در این هفته قرارداد منعقد 

خواهد شد.
وی افزود: از مجموع 17 هزار و 500 میلیارد ریال که 

قرار است به عنوان یارانه سود تسهیلات به دو بخش 
صنعت و کشاورزی پرداخت شود، 10 هزار و 200 
میلیارد ریال برای مجموعه ماموریت هایی است که به 

وزارت صنعت، معدن و تجارت سپرده شده اند.
 * سهم عوامل مختلف در تعطیلی واحدهای 

صنعتی
صنایع  سازمان  فناوری  و  صنعتی  توسعه  مدیر   
کوچک و شهرک های صنعتی ایران نیز در این میزگرد 
به تعطیلی واحدهای صنعتی اشاره کرد و گفت: بر 
اساس پژوهش های انجام شده، بزرگترین مشکلات 
واحدهای صنعتی در چند بخش »کمبود نقدینگی، 
فقدان بازار، اختلاف شرکا، گرانی مواد اولیه و نقصان 

ماشین آلات« تقسیم بندی می شود.
»سیاوش وحدت« سهم هر کدام از این موانع را به 
ترتیب 71 درصد کمبود نقدینگی، 17 درصد فقدان 
بازار، پنج درصد اختلاف شرکا، پنج درصد گرانی مواد 

اولیه و 2 درصد نقصان ماشین آلات، اعلام کرد.
وحدت اضافه کرد: در دو سال گذشته 852 واحد 
تولیدی متوقف شده با اشتغال 16 هزار و 709 نفر 

بطور مجدد راه اندازی شد. 
 * بخش خصوصی جایگاه روشنی در روند 

تصمیم گیری های دولت ندارد
 قائم مقام دبیرکل خانه صنعت و معدن نیز در این 
نشست گفت: تا زمانی که جایگاه بخش خصوصی در 
تصمیم های اقتصادی دولت روشن نباشد، نمی توان 

انتظار تحول در اقتصاد کشور را داشت. 
»امیرعباس اسماعیلی« توجه به بخش خصوصی را از 
شعارهای دولت یازدهم بیان کرد و گفت: آنچه در عمل 
رخ داده با آنچه پیش از این وعده داده شده متفاوت 
است در حالی که رهبر معظم انقلاب در ابلاغ سیاست 
های اقتصاد مقاومتی بر تقویت بخش خصوصی تاکید 

کرده است.
قائم مقام خانه صنعت، معدن و تجارت مدعی شد: 
دولت نمی خواهد انحصار اقتصاد، صنعت و تولید کشور 
را از دست خود خارج کند و از این رو بخش خصوصی 
جایگاه روشنی در روند تصمیم گیری های دولت ندارد. 
اسماعیلی افزود: برای نمونه برای اختصاص تسهیلات 
به واحدهای صنعتی و معدنی با رویکرد رفع موانع تولید 
در استان ها کمیته هایی تشکیل شده است تا شرایط 
واحدهای تولیدی بسنجد و در صورت انطباق آن با 

استانداردها، برای معرفی آن به بانک اقدام کند. 
وی ادامه داد: بخش خصوصی هیچ نقشی در این 
است  قرار  که  حالی  در  ندارد  ارزیابی  های  کمیته 
تسهیلات بانکی در نهایت به بخش خصوصی پرداخت 

شود. 
قائم مقام خانه صنعت، معدن و تجارت افزود: تا وقتی 
که بخش خصوصی نادیده گرفته شود، هر دولتی که بر 
سر کار باشد، باز هم نخواهیم توانست به جایگاه واقعی 

خود در اقتصاد برسیم. 
به  مجدد  تسهیلات  اعطای  روند  ادامه،  در  وی 
واحدهای تولیدی با هدف خروج از رکود را مورد نقد 
قرار داد و افزود: مشکل اصلی سود این تسهیلات است 

که با نرخ های جدید محاسبه می شود.
اسماعیلی اظهار داشت: امیدواریم اگر قرار است این 
تسهیلات تقسیط شود، اتفاقی که سه سال پیش در 

کارگروه های رفع موانع تولید رخ داد، تکرار نشود. 
برخی  بدهی  پیش  سال  سه  داد:  توضیح  وی 
صنعتگران تقسیط شد تا برای مثال بدهی یک هزار 
میلیارد ریالی در بازه زمانی سه ساله تسویه شود اما 
در عمل سود این تسهیلات از 14 درصد به 22 درصد 

افزایش یافت. 
اسماعیلی ادامه داد: شرایط به گونه ای شد که امروز 
با گذشت سه سال نه تنها هنوز صنعتگر به سیستم 
بانکی بدهکار است، بلکه این بدهی به دلیل افزایش 
سود بانکی افزایش نیز یافته و هنوز هیچ اتفاقی در 

عرصه تولید این واحد صنعتی نیفتاده است. 
وی تصریح کرد: اگر سود تسهیلات پرداختی به 
صنعتگران منطقی نباشد و تسهیلات معوق فریز نشود، 
با شیوه کنونی و اعمال سودهای جدید، هیچ کمکی به 

صنعتگر نمی شود. 
وی ادامه داد: شاید ممکن است به صورت مقطعی 
رشدی ایجاد شود اما بعد از چند سال باز به نقطه اول 
می رسیم و صنعت با رکود مواجه می شود ضمن 
آنکه بدهی آنقدر بزرگ می شود که دیگر صنعتگر از 

بازپرداخت آن ناتوان خواهد بود. 
 *اجرای ناقص قانون هدفمندی، عامل کاهش 

فعالیت کارخانه ها 
 عضو هیات رئیسه خانه صنعت، معدن و تجارت 
ایران نیز در این میزگرد با بیان اینکه تاکنون چارچوب 
مشخصی برای مسایل اقتصادی، تولید و صنعتی کشور 
تدوین نشده بود و همین امر به مشکل های صنعتی 
دامن می زد، گفت: ارائه سیاست کلان اقتصاد مقاومتی 
مسایل  این  برای  چارچوب  نوعی  رهبری  سوی  از 
تدوین کرده که می توان گفت مشکل های اقتصادی و 

صنعتی را کاهش خواهد داد. 
»محمدحسین فنایی« با بیان اینکه مسایل سیاسی 
دارای چارچوب های مشخصی است که با آمد و رفت 
اشخاص چندان تغییر نمی کند، افزود: چنین رویه ای 
در اقتصاد وجود نداشته است و هر رفت و آمدی، همه 
چیز را تغییر می دهد که ضرر آن بیشتر متوجه بخش 

خصوصی و بنگاه های کوچک است. 
به گفته وی، چارچوبی که اکنون در قالب اقتصاد 
را  توانست مشکلات  تعیین شده خواهد  مقاومتی 

برطرف سازد. 
این فعال صنعتی با بیان اینکه چگونگی پرداخت 
مشوق های صادراتی در سیاست های اقتصاد مقاومتی 
مورد توجه قرار گرفته است، ادامه داد: در این سیاست 
ها قید شده هرچه ارزش افزوده در کالای صادراتی 

بیشتر باشد مشوق بیشتری خواهد گرفت. 
به گفته وی، سیاست ذکرشده در کشور چین بسیار 
جدی گرفته می شود به گونه ای که ارزش آفرینان 
روی مواد خام بالاترین حمایت ها را دریافت می کنند. 
فنایی خواستار آن شد تا برای حمایت از تولید ملی 
در کشور، همه ارکان به این سیاست عمل کرده و آن 

را جدی بگیرند. 
این فعال صنعتی در ادامه با یادآوری اینکه »تاکنون 
مصرف کننده بوده ایم و تفکرمان واردات محور بوده 
است« خاطرنشان ساخت: اگر قرار است تفکرمان به 
صادرات محور تغییر یابد، باید با کار کارشناسی انجام 

شود.

وی گفت: هنر ما باید این باشد که چگونه بندهای 
اقتصاد مقاومتی را اجرایی کنیم و اگر نمی دانیم باید 
از تجربه های دیگران استفاده کنیم؛ در چین هیچ 
تصمیمی بدون گرفتن نظرهای کارشناسانه جنبه 
عملی به خود نمی گیرد حال آنکه در ایران تصمیم 

های یک شبه همه چیز را تحت تاثیر قرار می دهد. 
در  نخبگان  مدیریت  ساخت:  خاطرنشان  فنایی 
صنعت، کشاورزی و مسایل اجتماعی باید مورد توجه 
جدی باشد وامید می رود در سال اقتصاد مقاومتی و با 
توجه به تجربه های جهانی، یک مسیر اجرایی درست 

برای اقتصاد کشور ارائه شود. 
عضو هیات رئیسه خانه صنعت، معدن و تجارت با 
بیان اینکه امروز آمار در جهان دریچه ای برای ارائه 
تجزیه و تحلیل های کارشناسانه است، گفت: هنوز در 
کشور این تجزیه و تحلیل ها را نداریم و باید برای آن 
تلاش شود؛ در واقع باید تجزیه و تحلیل دقیقی کرد 

تا مشخص شود چگونه به وضعیت کنونی رسیدیم. 
وی به اجرای ناقص قانون هدفمندی یارانه ها اشاره 
کرد و افزود: با اجرای این قانون، قیمت انرژی برای 
شرکت های تولیدی افزایش یافت اما از آن طرف، 
میانگین نرخ بهره بانکی که در دنیا پایین تر از 6 است، 
در همان زمان به 26 درصد افزایش یافت و همین امر 

قدرت رقابت را از تولیدکننده داخلی گرفت. 
فنایی یکی دیگر از عوامل بروز مشکل برای کارخانه 
و  برشمرد  اجتماعی  تامین  بیمه  را  داخلی  های 
یادآورشد: میانگین پولی که برای بیمه تامین اجتماعی 
در جهان و از حقوق برداشت می شود 10.6 درصد 
است در حالی که ما امروز 30 درصد از حقوق را برای 
تامین اجتماعی در نظر می گیریم که عامل مهمی در 

ورشکستگی کارخانه هاست. 
از دیگر  این فعال بخش صنعت، وضع مالیات را 
مشکلات این بخش برشمرد و گفت: میانگین مالیات 
برای تولید در جهان بین 16 تا 16.5 است در حالی که 
ما 25 درصد مالیات می دهیم؛ در هیچ کشوری هشت 
درصد فروش به عنوان مالیات برارزش افزوده کم نمی 

شود که در ایران اینگونه است. 
وی خاطرنشان ساخت: دست به دست هم دادن این 
عامل ها سبب شد کارخانه های تولیدی ورشکسته 
شوند؛ همچنین وقتی نرخ دلار به 30 هزار ریال افزایش 
یافت، بدهی واحدهای تولیدی به یکباره چند برابر شد 

و ورشکستگی ایجاد کرد. 
 * تسهیلات بانکی، تولید محور نیست

 فنایی ادامه داد: بروز این سلسله رویدادها که خارج 
از اراده تولیدکننده نیز رخ داده و منجر به این وضعیت 
برای تولید شده را چه کسی پاسخگوست و ضررهای 

آن را برای تولیدکنندگان جبران خواهد کرد؟
وی با یادآوری اینکه گفته بودند 35 درصد از قیمت 
حامل های انرژی به واحدهای تولیدی تعلق خواهد 
گرفت، افزود: هیچ پرداختی به واحدهای صنعتی انجام 

نشد و در نتیجه صنعت مشکل دار شد. 
عضو هیات رئیسه خانه صنعت، معدن و تجارت ایران 
با بیان اینکه امروزهیچ انگیزه ای برای کار تولیدی 
نیست، افزود: شخصی که مبلغ قابل توجهی در بانک 
سپرده گذاری می کند آیا مالیات می دهد؟ اگر سرمایه 
خود را در برای تولید هزینه کند، فقط از سود تولید، 

مالیات گرفته می شود؟
با بیان اینکه به دلیل بهره های زیاد بانکی،  وی 
واحدهای تولیدی سوددهی ندارند، خاطرنشان ساخت: 

تسهیلات بانکی با این بهره ها تولید محور نیست. 
کاهش  برای  باید  دولت  کرد:  پیشنهاد  فنایی 
سواستفاده در گرفتن تسهیلاتی که برای تولید در نظر 
گرفته می شود، اقدام به اختصاص شماره شناسایی 
حاوی مشخصات تولیدکننده واقعی کند و با مراجعه 
به آن، همه عملکردهای تولیدکننده واقعی را تشخیص 

داده و تسهیلات با سود پایین به تولیدکننده دهد. 
به گفته این فعال صنعتی، باید کد شناسایی برای 
محاسبه خوش حسابی تولیدکننده در نظر گرفته شود 

تا نیازی به تایید مراکز دیگر نباشد. 
وی ادامه داد: تولیدکنندگانی که فعالیت سالم و 
درستی دارند باید تشویق شوند و مالیات ها و بیمه 

های آنها براساس کارکرد درست آنها محاسبه شود. 
فنایی به مشکل اخذ مجوز برای تولید در کشور نیز 
اشاره کرد و افزود: در سایر کشورها تولیدکنندگان پس 
از گرفتن تائیده محیط زیست اقدام به تاسیس کارخانه 
می کنند در حالی که در کشورمان هر وزارتخانه ای و 

سازمانی یک مانع ایجاد می کند. 
عضو هیات رئیسه خانه صنعت ایران ادامه داد: باید از 
بهره های بانکی مالیات گرفته و تولید از مالیات معاف 
شود تا رونق یابد؛ ضمن آنکه به جای تولیدکننده 
داخلی، برای جلوگیری از قاچاق هفت درصد قیمت 

کالای خارجی مالیات گرفته شود.

اختصاص 17هزار و 500میلیارد ریال تسهیلات برای تولیدکنندگان ؛ 

تعطیلی بیش از چهار هزار واحد صنعتی پیش از سال 90

 معاون اول رئیس جمهوری با تاکید بر ضرورت حمایت از تولید داخل گفت: نظام بانکی 
باید در جهت تولید و تولید کنندگان حرکت کند. 

اسحاق جهانگیری این مطلب را عصر سه شنبه در نشستی با مدیران واحدهای صنعتی 
و تولیدی شهرستان رباط کریم در شهرک صنعتی پرند بیان کرد.وی افزود: توان دولت 

در جهت برداشتن موانع نظام بانکی هم باید در این جهت حرکت کند.
جهانگیری خطاب به مدیران واحدهای تولیدی گفت: شما تولید باکیفیت و رقابتی 
داشته باشید و اشتغالزایی کنید، بنده هم از طرف دولت این اطمینان را می دهم که 
آنچه در توان دولت است بیاید به صحنه تا مشکلات شما را حل کند. اقتصاد مقاومتی 
یعنی همین که همه ما همت کنیم تا موانع پیش روی تولید و تولید کننده را برداریم.

وی با بیان این که نظام بانکی هم باید در این راستا حرکت کند گفت: البته من می دانم 
که دوستان نظام بانکی این خواسته را محقق می کنند اما به هر حال در هر جا که می 
رویم یک مطالبه جدی صنعتگران، مسایل تامین مالی است.معاون اول رئیس جمهوری 
به بازدیدهای خود از صنایع کشور اشاره و اظهار کرد: برداشت من از صنعت ایرانی این 
است که دارد جفای بزرگی به صنعت و تولید کشور می شود و این فضای مبهم، تیره 
و تاریکی که هیچ کس نمی داند آینده چگونه است و سرنوشت تولید و سرنوشت کار 
اقتصادی چیست به طور کلی این فضا را به ضرر کشور می دانستم و می دانم؛ به مقطعی 
رسیده ایم که بیش از گفتن، ضرورت رفتن به صحنه است.جهانگیری با اشاره به این 
که در شهرک صنعتی پرند از 308 واحد صنعتی، 303واحد به تولید رسیده است افزود: 
صنعتگران کشور منابعشان را همینطور در فضای مبهم به کار نگرفته اند، اینها حاصل 
دسترنج و عمرشان را آورده اند و فعالیت می کنند؛ بنابراین برای یک صنعتگر هیچ چیز 
بهتر از این نیست که یک فضای مناسبی درست شود که بتواند در آن تولید و سرمایه 
گذاری کند.وی یادآوری کرد: امروز هیچ ایرانی دلسوزی نیست که به ایران و آینده آن 
علاقه مند باشد و اقدامی که می تواند در جهت تولید و سرمایه گذاری انجام ندهد. هیچ 
کاری واجب تر از آن نیست.جهانگیری افزود: امروز ما به کشور قدرتمند و ایران باثباتی 
نیاز داریم. ما امروز می دانیم در منطقه ای قرار گرفته ایم که ملتهب ودر آن ناآرامی هست 
و دشمنان ما در منطقه برای این که کشور ما را با بحران روبه رو کنند همه طراحی ها و 

تلاش های خود را کرده اند.
معاون اول رئیس جمهوری ادامه داد: با وجود تمام طراحی هایی که دشمنان کرده 
اند ایران از نظر امنیت وضع خوبی دارد ولی اقتدار ایران وقتی ایجاد می شود که از نظر 
اقتصاد کشور قدرتمندی باشد. یکی از اصلی ترین مولفه های اقتدار هر کشوری از جمله 
کشور ما اقتدار اقتصادی است. وی ادامه داد: ما وقتی می توانیم بگوییم کشور ما مقتدر 
است که از نظر اقتصادی دغدغه اشتغال نداشته باشیم، کالاهای تولیدی مان را بتوانیم به 
دنیا عرضه کنیم و با اقتصاد دنیا در تعامل باشیم تا بتوانیم صادرات و واردات انجام دهیم.

معاون اول رئیس جمهوری گفت: سرمایه گذار ایرانی باید احساس آرامش و امنیت 
کند و به هر میزان که توانایی مالی دارد سرمایه گذاری کند. نه تنها سرمایه گذار ایرانی 
بلکه بتوانیم شرایط امنی در کشور ایجاد کنیم که هر خارجی که دنبال یک نقطه امنی 
برای سرمایه گذاری است یکی از انتخاب هایش ایران باشد.جهانگیری اضافه کرد: این که 

امسال مقام معظم رهبری فرمودند سال اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل است چند جهت 
اصلی داشت؛ یکی این بود که اقتدار جمهوری اسلامی ایران باید با اقتدار اقتصادی اش و 
با تولیدات ایرانی به دنیا عرضه شودوی گفت: همه ما چه تولید کننده، چه صنعتگر، چه 
کشاورز و خدماتی که به تولید داده می شود باید همه در جهت این شعار باشد؛ در راستای 

این شعار باید وارد عمل شوند و دولت باید در این زمینه بسترساز باشد.
وی در ادامه به کسانی اشاره کرد که چوب لای چرخ صنعت می گذارند و گفت: به تعبیر 
یکی از این صنعتگرانی که امروز از واحد آن بازدید کردیم، اگر چوبی که لای چرخ صنعت 
می گذارند نازک باشد ما می توانیم به حرکتمان ادامه دهیم اما اگر به جای چوب ، فلز 
بگذارند ما دیگر نمی توانیم کار کنیم.وی افزود: کسانی که به هر دلیلی سعی می کنند در 
مقطعی که اراده رهبری و دولت این است که صنعت و اقتصاد کشور به حرکت دربیاید 
چوب لای چرخ اقتصاد کشور می گذارند قطعا راه انحرافی و اشتباه می روند.جهانگیری 
ادامه داد: کسانی که تلاش می کنند دولت را از مسیر اصلی خود که مسیر حل مشکلات 
اقتصادی جامعه است منحرف و وادار کنند دولت دنبال کارهای دیگری باشد و از کار 
اصلی خود باز بماند حتما اشتباه می کنند، اینها قطعا راه انحرافی می روند و اشتباه می 
روند. اینها قطعا به کشور و مردم خدمت نمی کنند و به ضرر ملت حرکت می کنند.وی 
اظهار داشت: این دلسوزی به ملت نیست که فکر مسئولانی که صدردرصد به فکر مسایل 
و مشکلات کشور باشند به سمتی بکشانیم که مسیر اداره کشور از مسیر خودش منحرف 
شود.جهانگیری گفت: من با اطمینان به مردم و صنعتگران می گویم؛ این مجموعه ای 
که امروز به عنوان دولت مسئولیت را به دست گرفته اند کاملا متوجه هستند و حواشی 
را کاملا تشخیص می دهند و به دنبال این هستند که از صنعت و اقتصاد کشور حمایت 
کرده و از مسیر منحرف نشوند.معاون اول رئیس جمهوری افزود: البته دولت کاملا آگاه و 
هوشیار است و این گونه مسائل را به خوبی تشخیص می دهد و اجازه نمی دهد که برخی 
حواشی بتواند مانع از اداره صحیح کشور شود. دولت سعی می کند ضمن برطرف کردن 
حواشی و آرامش بخشیدن به فضای جامعه، اداره کشور را به نحو مطلوب انجام دهد و از 

مسیر اصلی منحرف نشود.
معاون اول رییس جمهوری یکی از مطالبات جدی صنعتگران را تامین منابع مالی عنوان 
کرد و گفت: البته نظام بانکی برای این موضوع در تلاش است و امیدوارم با برنامه ریزی 

های صورت گرفته، شاهد حل مشکل تامین منابع مالی برای واحدهای تولیدی باشیم.
جهانگیری همچنین به مشکلات مالیاتی واحدهای تولیدی اشاره و اظهار کرد: بخش 
مالیاتی کشور در عین حالی که باید از واحدهای تولیدی و صنعتی مالیات اخذ کند اما 
باید سخنان و دغدغه های آنان را نیز بشنود چرا که هیچ تولید کننده نمی خواهد از 
پرداخت مالیات فرار کند بلکه می خواهد روشی برای اخذ مالیات بکار گرفته شود که به 

رقابت آسیب وارد نکند.
وی افزود: سامانه جامع مالیاتی کشور قرار است امسال راه اندازی شود و از این طریق 
فشار اصلی از روی تولید کنندگانی که به صورت شفاف فعالیت می کنند برداشته خواهد 
واردات  افراد  برخی  ادامه داد: دولت اطلاع دارد که  اول رییس جمهوری  شد.معاون 
میلیاردی انجام می دهند و از پرداخت مالیات و عوارض فرار می کنند که باید این افراد 

شناسایی شوند و از آنها مالیات اخذ شود.جهانگیری در بخش دیگری از سخنان خود با 
بیان اینکه کشور هم به صنایع بزرگ و هم به صنایع کوچک نیازمند است گفت: اینها 
مکمل یکدیگر هستند اما در مقطع فعلی آنچه می تواند مسئله بیکاری و مشکل اشتغال 
کشور را حل کند توسعه صنایع کوچک است.وی افزود: امروز مسئله اشتغال و بیکاری 
یکی از مهمترین مشکلات کشور است که باید تلاش کنیم با رونق بخشیدن به صنایع 
کوچک و اتصال این صنایع به بازارهای صادراتی، مشکل اشتغال کشور را رفع کنیم.

جهانگیری با یادآوری اینکه موانع بین المللی و همکاری های بانکی در حال رفع شدن 
است گفت: البته حل این مشکلات نیاز به زمان دارد و امیدوارم به مرور شاهد رفع این 
موانع از پیش روی اقتصاد کشور باشیم.معاون اول رییس جمهوری با اشاره به حضور 
استاندار تهران در این نشست از وی خواست مشکلات و دغدغه های مطرح شده از سوی 
مدیران واحدهای تولیدی و صنعتی را بررسی و با آنان جلسه برگزار کند تا دغدغه های 

تولید کنندگان و صنعتگران را مرتفع کنند.

معاون اول رئیس جمهوری:

 نظام بانکی باید در جهت تولید و تولید کنندگان حرکت کند 
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 از رامین رضاییان شکایت می کنیم

طاهری: کاوه رضایی به درد ما نمی خورد
علی اکبر طاهری که این روزها ترجیح می دهد پاسخ خبرنگاران را ندهد در مواجهه با 

هواداران عصبانی مجبور شد با آنها لحظاتی صحبت کند.
هواداران عصبانی پرسپولیس بابت نقل و انتقالات و جدایی مهدی طارمی و رامین رضاییان 
سرپرست این باشگاه را مجبور به صحبت در این باره کردند. طاهری با حضور در جمع 
هواداران در ابتدا از آنها خواست تا از عکس العمل های احساسی خودداری نکنند و نگذارند 

یک عده هوادار رقیب با رخنه در میان آنها، آنها را مجبور به عکس العمل احساسی کنند.
طاهری در ادامه درباره جدایی طارمی و اینکه چرا او به باشگاه آمد و در نهایت راهی ترکیه 
شد گفت: او به باشگاه آمد و صحبت های مان را کردیم و بعد گفت برای استراحت می روم 
و اینکه چه اتفاقی افتاد با آن تیم قرارداد بست به خودش مرتبط است و ما نهایت کاری که 
می توانستیم کردیم و او اعلام کرد برای استراحت می رود.وی در مورد رامین رضاییان نیز 
گفت: او با ما قرارداد دارد. شما )هواداران( در جریان ماجرا و بندهای قرارداد نیستید اما ما 
از او شکایت خواهیم کرد.طاهری در پایان در واکنش به این سوال که چرا نتوانستند با کاوه 
رضایی به توافق برسند گفت: او خواسته هایی داشت که در نهایت به درد ما نمی خورد.

سرپرست پرسپولیس برای ملاقات با مهدی تاج راهی فدراسیون فوتبال شد.

 مسئولان پرسپولیس به دنبال مهاجم جدید

 برانکو، کریستانوویچ را می خواهد
مسئولان باشگاه پرسپولیس برای پیدا کردن جانشین طارمی به تکاپو افتادند.

مسئولان باشگاه پرسپولیس سخت در تلاشند با پیدا کردن یک جانشین مناسب برای 
مهدی طارمی، کمبود تیم شان را در خط حمله برطرف و رضایت هواداران را جلب کنند.

پرسپولیسی ها تا عصر روز سه شنبه امیدوار بودند طارمی برای تمدید قرارداد به ایران 
برگردد و حتی وکیل این بازیکن هم در این مورد مسئولان باشگاه پرسپولیس را امیدوار 
کرد اما ساعاتی بعد طارمی قرارداد رسمی خود را با باشگاه ریزه اسپور امضا کرد تا از همان 
شب گذشته پرسپولیسی ها برای پیدا کردن جانشین وی به تکاپو بیفتند. برانکو ایوانکوویچ 
برخلاف مسئولان باشگاه پرسپولیس چندان امیدوار به ماندن مهدی طارمی نبود و از این رو 
جانشین وی را هم انتخاب کرده بود. گزینه مدنظر برانکو کسی نیست جز ایوان کریستانوویچ 

کروات که فصل گذشته هم تا آستانه پرسپولیسی شدن پیش رفت.
 البته این مهاجم کروات آن قدر کارنامه خوبی ندارد که مسئولان باشگاه پرسپولیس 
تمایل به جذب او را داشته باشند و ترجیح می دهند با رقم درخواستی او، مهاجم بهتری 

را به خدمت بگیرند.
 در روزهای اخیر چند مهاجم خارجی به مسئولان باشگاه پرسپولیس معرفی شده اند اما 
برانکو هیچ یک از آنها را تایید نکرده است. این روند همچنان ادامه دارد و در نهایت باید دید 

برانکو مهاجمی را می پسندد یا همچنان اصرار به جذب کریستانوویچ دارد.

تمدید قرارداد سه ساله هافبک مصدوم استقلال
هافبک تیم فوتبال استقلال قراردادش را به مدت سه سال دیگر با این باشگاه تمدید کرد.

روزبه چشمی که نیم فصل دوم لیگ پانزدهم رباط صلیبی پاره کرده بود، تا اواخر آذرماه 
قادر به همراهی استقلال نیست. علیرضا منصوریان به چشمی گفته بود که می خواهند نام 
او را از لیست 18 نفره استقلال کنار بگذارند تا بتوانند بازیکن جدید جذب کنند. سرمربی 
استقلال به چشمی اطمینان خاطر داد که پس از پایان نیم فصل اول، نامش به لیست 
استقلال اضافه می شود. در همین راستا، مسئولان استقلال برای اطمینان خاطر دادن به 

هافبک خود، قرارداد روزبه چشمی را به مدت سال تمدید کردند.

مربی پرتغالی دستیار قلعه نویی شد
مربی پرتغالی که به عنوان دستیار قلعه نویی انتخاب شده فردا وارد تبریز خواهد شد.

 امیر قلعه نویی در برنامه های امسال خود نام یک مربی خارجی را به عنوان دستیار خود 
به باشگاه تراکتورسازی داد اما حضور این مربی با نام رودولفو در جمع سرخپوشان تبریزی 
منتفی شد. پس از این اتفاق نام رئال تکسیرا به عنوان دستیار امیر قلعه نویی مطرح شد 

که سرمربی تراکتورسازی بعد از بررسی برنامه های وی با حضور او در تبریز موافقت کرد.
قرار است تکسیرا که سابقه بازی در تیم مطرح پورتو پرتغال را دارد امروز به تبریز رفته و 

مقدمات امضای قرارداد او فراهم شود.

رافخایی در آستانه حضور در ماشین سازی
مهاجم فصل گذشته تیم ملوان انزلی در آستانه پیوستن به ماشین سازی تبریز قرار دارد.

جلال رافخایی که کارنامه مشخصی در فوتبال ایران دارد و یک دوره نیز آقای گلی لیگ 
برتر را به دست آورد، مورد نظر باشگاه ماشین سازی قرار گرفته است.

رافخایی که سال گذشته با ملوان به لیگ دسته اول سقوط کرد، با مسئولان ماشین 
سازی مذاکراتی را انجام داده و امروز عصر با مدیران این باشگاه جلسه ای را برگزار می کند.

در صورت توافق نهایی در این جلسه قرارداد رافخایی با ماشین سازی امضا می شود.

غیبت ادامه دار شهباززاده در تمرینات

مهاجم استقلال در راه طارمی و رضاییان
مهاجم استقلال برای چندمین بار در تمرین نوبت صبح تیمش غیبت کرد.

 سجاد شهباززاده که پیشنهاد رسمی از لیگ ترکیه دریافت کرده است، برای چندمین بار 
در تمرینات این تیم غایب بود تا مشخص شود قصد جدایی از این تیم را دارد. شهباززاده به 
مسوولان استقلال اعلام کرده است که دیگر تمایلی برای بازی کردن در استقلال را ندارد 
و به نظر می رسد همان راهی را طی می کند که در روزهای اخیر مهدی طارمی و رامین 

رضاییان طی کرده بودند و در نهایت هم قراردادشان را با تیم ریزه اسپور نهایی کردند.
این اتفاق در حالی افتاده است که شهباززاده برای سال دوم با استقلال توافق مالی کرده 

است و طبق قانون نمی تواند از این تیم جدا شود.

بمب استقلالی ها آخر هفته منفجر می شود
 استقلالی ها آخر هفته قرارداد هافبک خود را تمدید می کنند.

 امید ابراهیمی بهترین بازیکن استقلال در لیگ پانزدهم بود. او توانست 9 گل برای 
استقلالی ها به ثمر برساند و پاس گلهای زیادی به مهاجمان استقلال بدهد. ابراهیمی پس 
از اتمام لیگ تصمیم به لژیونر شدن داشت اما به نظر می رسد پیشنهاد تیم های حوزه خلیج 
فارس مورد قبول امید قرار نگرفت و او در آستانه بازگشت به استقلال است. ابراهیمی که 
دیروز به باشگاه استقلال رفته بود نتوانست با مسئولین این تیم توافق کند و گفته می شود  

قرارداد این هافبک آبی پوش آخر هفته تمدید خواهد کرد.

سازمان لیگ معرفی کرد؛

محسن ترکی پرکارترین داور فوتبال ایران
 در لیگ برتر پانزدهم

از سوی سازمان لیگ، محسن ترکی با قضاوت در 14 مسابقه پرکارترین داور لیگ برتر 
پانزدهم معرفی شد.  در لیگ برتر پانزدهم 240 مسابقه برگزار شد که 38 داور وسط این 
بازی ها را قضاوت کردند. محسن ترکی با داوری در 14 مسابقه پرکارترین داور لیگ پانزدهم 
بود. اشکان خورشیدی با 13 قضاوت و حسین زرگر با 12 قضاوت در رده های دوم و سوم 
قرار دارند.  60 کمک داور نیز بازی های لیگ برتر 94-95 را پرچم زده اند که رضا سخندان 

با 15 بازی پرکارترین کمک داور لیگ برتر پانزدهم بود.

نصرتی به اردو اضافه نمی شود

مدافع گسترش جمعه به ترکیه می رود
 فرضیات که به دلیل برخی مشکلات شخصی همراه با تیم گسترش فولاد به ترکیه نرفت، 
روز جمعه به جمع اردونشینان اضافه می شود.همچنین محمد نصرتی نیز برای پیگیری 
روند درمانی اش در تبریز مانده و در این اردو گسترش فولاد را همراهی نمی کند. نصرتی 

در صورتی که به شروع مسابقات لیگ برسد، با گسترش فولاد قرارداد جدید می بندد.

نریمان جهان به ماشین سازی پیوست
هافبک فصل گذشته تیم گسترش فولاد با گرفتن رضایتنامه از این باشگاه به ماشین 
سازی تبریز پیوست.  سامان نریمان جهان که در روزهای گذشته حواشی زیادی درباره اش 
ایجاد شده بود، در نهایت موفق شد رضایت نامه اش را از باشگاه گسترش فولاد دریافت کرده 
و به ماشین سازی تبریز بپیوندد. نریمان جهان در جلسه ای با مدیران ماشین سازی شرکت 

کرد و قرارداد یک ساله ای را به امضا رساند.

محمد  بنا: 

نیازی به مسابقه درون اردویی نداریم
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان گفت: نیازی به مسابقه درون اردویی نداریم.

محمد بنا سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان، در خصوص مسائل مختلفی صحبت 
کر؛ از انتخاب نفرات تا مصدومیت حمید سوریان در تمرینات روزهای اخیر تیم ملی کشتی 
فرنگی. متن گفت و گوی سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با خبرگزاری تسنیم را در زیر 

بخوانید:
* وضعیت تمرینات به چه صورت است؟

بچه ها 10 روز پر فشار را تحمل کردند. شکر خدا تحمل این فشارها نشان می دهد شرایط 
بدنی آنها خوب است. کشتی گیران همان برنامه هایی که از قبل برای آنها در نظر گرفتیم، 

همه را به خوبی انجام می دهند. از همه آنها راضی هستم.
آیا  تمرینات منتشر شد.  بر مصدومیت حمید سوریان در  * خبری مبنی 

مصدومیت او جدی است؟
این مصدومیت از هفته پیش شروع شد. گردن او مقداری اسپاسم داشت. در تمرین دو 
روز قبل که تمرین کشتی داشتیم، ضربه ای به گردن او خورد و این اسپاسم دوباره شدت 
گرفت. در حال حاضر به پزشک فیزیوتراپ مراجعه می کند. چند روزی باید رعایت کند ولی 
گرفتگی و اسپاسم عضلانی است و هیچ مشکلی در مورد مهره های او وجود ندارد و سریعاً 

خوب می شود.
* یکی از اعضای شورای فنی گفته بود »محمد بنا بدقولی کرده است. به ما گفته 
بود انتخابی درون اردویی در وزن 98 کیلوگرم برگزار می کند.« آیا چنین قولی 

داده بودید؟
خیر، قبلًا هم اعلام کرده ام که من مخلص شورای فنی و رئیس فدراسیون کشتی هستم. 
شرایط تمرینی اردویی به گونه ای نیست که مسابقات درون اردویی بگذاریم. با توجه شرایطی 
که کشتی گیران دارند، فکر می کنم اصلًا لازم نیست که مسابقه ای برگزار شود. بعد از سال ها 
تجربه، کادر فنی تا این حد قدرت تشخیص دارد که بتواند تشخیص دهد چه نفری می تواند 

فرد منتخب باشد.
* در حال حاضر جمع بندی در اوزان مختلف نزد خودتان انجام شده یا هنوز 

خودتان هم در ذهن تان ابهاماتی دارید؟
نه، باز هم زمان داریم. تا لحظه آخری که زمان داریم، بررسی می کنیم. البته هر روز در 
حال جمع بندی هستیم. با کادر فنی جلسه داریم و من نظرات شان را می گیرم ولی در نهایت 
انتخاب و حرف نهایی را خودم انجام می دهم و می زنم. البته همکارانم در این خصوص کمکم 

می کنند اما تا زمانی که وقت هست، رصد می کنیم.
* شرایط در سنگین وزن چطور است؟ کدام یک از کشتی گیران شانس بیشتری 

دارد؟
طبیعتاً این مسئله در سنگین وزن هم صدق می کند. در این وزن دو مهره اصلی حضور 
دارند که بشیر باباجان زاده و امیر قاسمی منجزی هستند و از شانس بیشتری برخوردارند. در 

زمان مقتضی، فرد منتخب انتخاب می شود.
* المپیک 2016 ریو برای برخی از کشتی گیران، آخرین المپیک محسوب 
می شود اما بعضی دیگر شانس حضور در المپیک یا المپیک های بعدی را دارند. 

این موارد هم در تصمیم گیری های شما تأثیری دارد؟
نه، عنوان های المپیکی آنها هم روی من تأثیری ندارد. وقتی که از تیم ملی کشتی فرنگی 
ایران انتظار می رود حتی بهتر از المپیک لندن نتیجه بگیرد؛ هر چند شرایط سخت است، 
بعد ما بیاییم روی عناوین، سابقه افراد و اینکه سال آخر دوران حرفه ای آنهاست، انتخاب 
را انجام دهیم؟ المپیک ظرفیت ها، شرایط و آمادگی به خصوصی می خواهد. چون کشتی ها 

پیچیدگی های خاص خودش را دارد.
 20 کشتی گیر برتر جهان گزینش شده اند و همه کشتی ها سخت است بنابراین ما باید 
سعی کنیم بهترین و آماده ترین نفرات به این مسابقات بروند. فکر می کنم بعد از سال ها 
کنار بچه های تیم ملی بودن، این حس تشخیص در ما وجود دارد که بتوانیم تشخیص 
دهیم چه کسی می تواند بهتر باشد. چون ما به صورت شبانه روزی با این بچه ها زندگی 

می کنیم.
* پرویز پرستویی، بازیگر سینما در اردوی تیم ملی کشتی فرنگی حضور پیدا 

کرد. در این باره چه نظری دارید؟
خیلی خوشحالم که این بزرگوار به اردوی ما آمد. قبل از این هم به حمید سوریان 
خیلی محبت داشت. چون خودش از جایی آمده که یکی از مراکز کشتی کشور بوده 
است. او از میدان غار و خزانه آمده و خودش هم پایش را به عنوان کشتی گیر روی 
تشک گذاشته و کشتی را دوست دارد. او به ما افتخار داد و آمد 10، 15 دقیقه ای 
برای بچه ها صحبت کرد. من واقعاً از بزرگی این انسان لذت بردم. امیدوارم همیشه 
در زندگی خود سلامت و سرفراز باشد. خوشحالم در مملکت مان آدم هایی مثل پرویز 

پرستویی داریم.
* شاهد حضور افرادی مانند پرویز پرستویی در اردوی تیم ملی هستیم. آیا 

کشتی گیران و مربیان توقع دارند افراد دیگری هم به اردو بیایند؟
پرویز پرستویی اگر به اردوی ما می آید، مسئولیتی ندارد. او برای دل خودش می آید. 
همین که می آید و بچه ها او را می بینند، خوشحال می شوند، از او متشکریم؛ اگر بخواهیم 
از جنبه مالی هم حساب کنیم از میلیاردها تومان هدیه هم برای بچه ها باارزش تر است 
که پرویز پرستویی در کنار آنها حضور دارد. ولی زمانی کسانی می آیند که توقعات، چیز 

دیگری است.

رسول خادم: 

 ۱۵ تا ۲۰ روز مانده به المپیک
 اسامی را اعلام می کنیم

رئیس فدراسیون کشتی  گفت: این روزها در سخت ترین و حساس ترین روزهای تمرین 
خود هستیم و شرایط سختی داریم.

رسول خادم درباره وضعیت تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی کشورمان عنوان کرد: در 
سخت ترین و حساس ترین دوره تمرینات تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی قرار داریم. 
بچه ها در نهایت فشار مطابق برنامه ریزی مربیان و کادر فنی تیم های ملی در حال انجام 

کارهای خود هستند.
وی ادامه داد: امیدوارم بچه ها در این دو، سه اردوی نسبتاً کوتاهی که باقی مانده، بتوانند 
به نهایت توانمندی خود برای حضور در مبارزه جهانی المپیک برسند. بزرگترین نقطه 

قوت و امید بچه ها، لطف خدا و حمایت با عشق و پر شور مردم عزیزمان است.
رئیس فدراسیون کشتی کشورمان تصریح کرد: کادرهای فنی تیم های ملی کشتی آزاد 
و فرنگی در حال رسیدن به آخرین ارزیابی های خودشان برای انتخابی نفرات تیم ملی 

هستند تا اسامی این نفرات مشخص شود.
خادم عنوان کرد: مهم ترین نکته این است که کادرهای فنی تیم های ملی کشتی آزاد 
و فرنگی حدوداً آخرین ارزیابی های خود را برای انتخاب تیم ملی هم در تورنمنت هایی 
که داشتند و هم در تمریناتی که روی آنها نظارت دارند، انجام دادند و نتایج 15،20 روز 
مانده به مسابقات اعلام می شود. تنها در وزن 125 کیلوگرم کشتی آزاد ارزیابی مجدد 

انجام خواهد شد.

 لژیونرهای ایرانی حاضر در اروپا و قطر برخلاف سال های 
گذشته این بار در بازار تابستانی نقل و انتقالات شرایط عجیبی 

دارند تا جایی که بیشتر آنها در بلاتکلیفی به سر می برند.
در گیر و دار تمام اخبار و شایعاتی که پیرامون نقل و 
انتقالات لیگ برتر به گوش می رسد بسیاری از لژیونرهای 
فوتبال ایران به خصوص آنها که در حاشیه خلیج فارس حضور 
دارند در اتفاقی عجیب کاملًا بلاتکلیف مانده و نمی دانند چه 
سرنوشتی در انتظارشان است. همین بهانه خوبی بود تا به 
بررسی وضعیت تک تک لژیونرهای ایرانی بپردازیم جایی که 
بسیاری از ملی پوشان هنوز تیم ندارند و مشخص نیست سر 

از کجا دربیاورند.
رضا قوچان نژاد؛ به دنبال خوشبختی در هلند

 تکلیف قوچان نژاد زودتر از چیزی که پیش بینی می شد 
برای فصل آتی مشخص و او بعد از سال ها به خانه بازگشت تا 
به دنبال خوشبختی دوباره با تیمی باشد که به فوتبال حرفه ای 
معرفی شد. البته این بازیکن از تیم پرسپولیس پیشنهاد داشت 
ولی ترجیح داد تا فوتبال خود را در هیرنوین ادامه دهد که 
فوتبال خود را از همین جا آغاز کرده بود. گوچی که حالا 
باتجربه تر و پخته تر از دوره اول حضورش در فوتبال هلند است 
می تواند فصلی درخشان را با پیراهن هیرنوین در هلند به ثبت 

برساند و دوباره جایگاه ثابتش در تیم ملی را باز پس بگیرد.
سردار آزمون؛ در پی جدایی از روبین

 سردار آزمون پس از یک و نیم فصل بازی به صورت 
بازی های  بازگشت.  کازان  روبین  به  روستوف  در  قرضی 
درخشان آزمون در تیم روستوف باعث شد تا چشم بسیاری 
از باشگاه های بزرگ به این بازیکن دوخته شود. در حالی که 
سردار یک فصل دیگر با تیم کازان قرارداد دارد، برای جدایی 
باید از این تیم رضایت نامه بگیرد. از بنفیکا به عنوان مقصد 
بعدی این بازیکن نامبرده می شود و پیام خداحافظی آزمون 
شایعات در اطراف او برای ترک کازان را بیشتر کرد. البته هیچ 
بعید نیست ماندن قربان بردی اف در روستوف بار دیگر مسیر 
این بازیکن را به سمت نایب قهرمان روسیه تغییر دهد تا فصل 

بعد شانس بازی در لیگ قهرمانان اروپا را به دست بیاورد.
علیرضا جهانبخش؛ خوشبخت در آلکمار

 علیرضا جهانبخش پس از پشت سرگذاشتن تعطیلات 
اکنون به تمرینات آلکمار بازخواهد گشت تا دومین فصل 
حضورش در این تیم را تجربه کند. مسئولان باشگاه در بدو 
ورود پیراهن شماره 7 را به او خواهند داد تا نقش کلیدی 
این بازیکن توانمند ایرانی بیشتر به چشم بیاید. آلکمار برای 
آماده سازی مرحله مقدماتی لیگ اروپا دور جدید تمرینات 
خود را شروع کرده و با وجود تمام صحبت هایی که در مورد 
جدایی جهانبخش شنیده می شد، بعید به نظر می رسد که 
این بازیکن از جمع آلکماری ها جدا شود چون در این تیم 
احساس خوشبختی می کند و به دنبال یک انتقال بزرگ در 

سال های آتی است.
میلاد محمدی؛ آماده در خشش در گروژنی

 میلاد محمدی در آخرین مصاحبه خود اعلام کرده به بازی 

در تیم گروژنی و اروپا ادامه خواهد داد و قصد بازگشت به ایران 
را ندارد. یکی از قل های پدیده راه آهن بعد از انتقال عجیب 
به فوتبال روسیه و نیم فصل نیمکت نشینی حالا با آشنایی 
بیشتری که با جو فوتبال روسیه و تیم ترک گروژنی پیدا کرده 
به دنبال درخشش بیشتر در این تیم است تا جایگاه ثابتی در 

تیم کی روش برای جام جهانی 2018 پیدا کند.
علیرضا حقیقی؛ شماره یک ماریتیمو

مرد شماره یک تیم ملی ایران فصل آینده را به عنوان 
دروازه بان اصلی ماریتیمو شروع خواهد کرد. سرمربی تیم 
ماریتیمو پرتغال بعد از فروش دروازه بان اول خود حالا چشم 
به توانایی های حقیقی دوخته تا از چارچوب دروازه حراست 
کند به همین خاطر اقدامی برای خرید دروازه بان نکرد تا 
مرد شماره یک ایران در پرتغال هم مرد شماره ماریتیمو لقب 
بگیرد. فصلی دشوار و سرنوشت ساز برای این دروازه بان که 
می تواند جایگاه او در جام جهانی 2018 را نیز تحت الشعاع 

قرار دهد.
کریم انصاری فرد؛ ماندن یا رفتن از پانیونیوس

کریم بعد از فصل درخشانی که با پانیونیوس داشت با 
پیشنهادات زیادی در یونان روبرو شد اما فعلًا به هیچ کدام از 
آنها پاسخ نداده است. پیشنهاداتی که می تواند زمینه حضور او 
در رقابت های اروپایی را فراهم کند اما با این حال محبوبیتی که 
انصاری فرد در بین طرفداران تیمش پیدا کرده کمی تصمیم 
گیری در ارتباط با آینده را سخت کرده است و باید منتظر 

گذشت زمان ماند و دید او چه تصمیمی اتخاذ خواهد کرد.
احسان حاج صفی؛ 

ماندن در اروپا یا شاگردی منصوریان
به دسته  فرانکفورت  از سقوط  بعد  احسان حاج صفی 
پایین تر فوتبال آلمان از این تیم جدا شد. خودش و همچنین 
مدیربرنامه هایش تاکید دارند که در فوتبال اروپا باقی خواهند 
ماند اما از طرف دیگر استقلال هم برای تقویت سمت چپ 
خود به دنبال این چپ پای ملی پوش است. گویا مذاکرات 
خوبی هم صورت گرفته تا جایی که خبر نهایی در مورد 
استقلالی شدن حاج صفی به بعد از یورو 2016 موکول شده 
تا آخرین سهمیه آبی ها در لیست بزرگسالان با این بازیکن 

پر شود.
سعید عزت اللهی؛ تنها و بی یار در روستوف

جدایی احتمالی سردار آزمون از تیم روستوف باعث شد تا 
عزت الهی جوان تنها نماینده ایران در این تیم روسی برای 
فصل آینده باشد. بازیکنی که عادت داشت در کنار دوست و 
رفیق صمیمی اش در تمرینات روستوف حاضر شود اما حالا 
باید خود به تنهایی گلیمش را از آب بیرون بکشد. سعید  برای 
فصل پیش رو باید طوری خودش را آماده کند که در سه 
جبهه به میدان برود از همین رو در اردوی  اتریش با انگیزه 
آغاز کرده و گفته می شود یکی از بازیکنان مورد نظر قربان 

بردی اف برای فصل پیش رو خواهد بود.
عقیل اعتمادی؛ به دنبال چالشی جدید

 عقیل اعتمادی، دروازه بان ایرانی که سابقه پوشیدن پیراهن 

تراکتورسازی را در کارنامه دارد، در دو سال گذشته عضو تیم 
آلمره سیتی هلند بود اما  قراردادش با این تیم به اتمام رسیده 
و قصد ترک آلمره سیتی را دارد. به گفته خودش از چند 
تیم لیگ برتری در هلند و چند تیم لیگ برتری در ایران 
پیشنهاد دارد از جمله صنعت نفت آبادان که پیشنهاداتی به 
این دروازه بان داده است و باید دید که آیا به ایران باز خواهد 

گشت یا خیر؟
اشکان دژاگه؛ کاپیتان روی هوا

اشکان قرارداد سنگینی با العربی تا دو فصل آینده داشت 
و کمتر کسی فکر می کرد با وجود انتخاب شدن به عنوان 
بهترین بازیکن فصل قبل او در لیست خروجی قرار بگیرد اما 
ورود رئیس جدید باشگاه همه معادلات را تغییر داد تا کاپیتان 
اول تیم ملی روی هوا باشد آن هم بدون تیم و تصمیمی 
خاص برای آینده. رسانه های قطری که همواره توجه خاصی 
به دژاگه داشتند مدعی اند باشگاه العربی قصد دارد او را به 
صورت قرضی به تیمی دیگر در لیگ ستارگان واگذار کند اما 
همه چیز منوط به موافقت خود اشکان است گرچه در این 
راه خبر می رسد هیچ بعید نیست او دوباره به آلمان و باشگاه 

محبوبش هرتا برلین بازگردد.
مسعود شجاعی؛ در فکر بازگشت به اروپا

قرارداد این بازیکن با تیم الغرافه به اتمام رسید و با عدم 
شد.  قطعی  جدایی اش  قرارداد  تمدید  برای  علاقمندی 
خودش در تلاش است تا بار دیگر به فوتبال اروپا بازگشته 
و در کشورهایی همچون یونان به بازی ادامه بدهد گرچه 
در این راه گزینه دیگری هم هست مثل لیگ دسته دوم 
اسپانیا که او سابقه بازی در آن را دارد اما در این گیرودار 
بسیاری منتظر بازگشت او به فوتبال ایران بعد از نزدیک به 

یک دهه هستند.
پژمان منتظری؛ منتظر تصمیم رئیس جدید

پژمان منتظری از جمله ملی پوشانی است که منتظر 
انتخاب رئیس جدید باشگاه قطری و تصمیم او برای تمدید 
قرارداد است. البته صحبت هایی مبنی بر علاقه منصوریان به 
این بازیکن شنیده می شود و امکان بازگشت او به استقلال 
نیز وجود دارد هر چند در مورد این بازیکن شرایط مبهمی 
وجود دارد و باید منتظر بمانیم تا به بنیم چه تیمی انتخاب 

بعدی  او خواهد بود.
 مجتبی جباری؛ زیدان آسیا اسیر لجبازی ها

به  بازیکن  این  پایانی  اعتراضات هفته های  اگر  چه بسا 
سرمربی بومی الاهلی و مدیریت باشگاه نبود الان او هم مثل 
یکی، دو لزیونر دیگر وضعیتش کاملًا مشخص بود و در الاهلی 
ماندنی می شد اما زیدان آسیا باز هم اسیر لجبازی های خود 
شد تا تکلیفش برای آینده همچون منتظری در گروی تصمیم 
رئیس جدید باشگاه باشد. مجتبی  فصل گذشته بهترین 
بازیکن تیم الاهلی شد  اما با این حال هنوز شرایط مشخصی  

برای فصل آینده ندارد.
مرتضی پورعلی گنجی؛ همچنان در کنار ژاوی

مرتضی پورعلی گنجی کماکان با السدی ها قرارداد داردو 
با اعلام رسمی نفرات مازاد تیم باید او را نیز جزو برنامه های 
آتی باشگاه معروف دوحه در لیگ ستارگان دانست تا پورعلی 
گنجی به کسب تجربه از ژاوی ادامه دهد. ماندن مدافع ملی 
پوش و جوان ایرانی در السد در حالی نهایی شد که پیش از 
این اخبار زیادی پیرامون بازگشت او به فوتبال ایران و پوشیدن 

پیراهن پرسپولیس به گوش می رسید.
مهرداد پولادی؛ آرام ترین لژیونر ایران

 تنها ایرانی که در قطر تیم دارد مهرداد پولادی است. 
بازیکنی که به خاطر مشکلات خدمت سربازی نمی تواند به 
ایران بازگردد و پیراهن تیم ملی را برتن کند با الشحانیه برای 
دو سال دیگر تمدید کرد تا جایگاهش در قطر تثبیت شده و 

ارام ترین لژیونر ایرانی لیگ ستارگان لقب بگیرد.
 علی کریمی؛ اولین ایرانی حاضر در کرواسی

 معمولا عادت داشتیم بازیکن از کرواسی وارد کنیم نه صادر 
اما گویا این طلسم شکسته شد چون هافبک جوان و پدیده دو 
فصل گذشته سپاهان با پیوستن به تیم مطرح دیناموزاگرب 
و شاگردی دوباره کرانچار به اولین لژیونر فوتبال ایران در 
کرواسی تبدیل خواهد شد تا فصلی نو در فوتبال خودش و 

ایران ورق بخورد.

 آخرین وضعیت لژیونرهای حاضر در اروپا و قطر

ملی پوشانی که تیم ندارند!

 ایتالیا به دنبال بلیت صعود به فینال

 جدال لوزانو و ولاسکو در تهران
هدف تیم ملی ایران، المپیک ریو است و لیگ 
برای  میدان  بهترین  المپیک،  سال  در  جهانی 

آماده سازی تیم های المپیکی است.
تیم ملی ایران در آخرین هفته مرحله بین قاره ای 
لیگ جهانی والیبال میزبان صربستان، ایتالیا و آرژانتین 
است. شاگردان لوزانو در 6 بازی گذشته خود در لیگ 
جهانی والیبال، 2 پیروزی مقابل بلغارستان و آرژانتین 
و 4 شکست در کارنامه خود دارد و بالاتر از بلغارستان 
و استرالیا که هر 6 بازی خود را باخته اند در جایگاه 

دهم جدول 12 تیم برتر لیگ قرار دارد.
نکته قابل ذکر در مورد تیم ملی ایران در لیگ 
جهانی 2016، فلسفه و انگیزه متفاوت این تیم نسبت 
به تیم هایی مثل صربستان و برزیل برای شرکت در 
مسابقات است. هدف تیم ملی ایران، المپیک ریو 
است و لیگ جهانی در سال المپیک، بهترین میدان 
برای آماده سازی تیم های المپیکی است. صرب ها که 
با 6 پیروزی 3 امتیازی در صدر جدول قرار دارند، 
نتوانستند جواز حضور در المپیک را کسب کنند و 
حالا تنها میدان برای اعاده حیثیت آنها، لیگ جهانی 
است. برزیل هم به عنوان میزبان المپیک باید در لیگ 
جهانی هم آماده شود و هم نتیجه بگیرد. هواداران 
برزیلی امید زیادی به قهرمانی تیمشان در المپیک 
دارند. شاید دیدنی ترین جدال تیم ملی در تهران، بازی 
آخر مقابل آرژانتین باشد. جایی که خولیو ولاسکو، 
سرمربی تیم آرژانتین باید مقابل شاگردان گذشته 
خود و همچنین رائول لوزانو، همشهری و رقیب خود 
قرار بگیرد. شاگردان ولاسکو همچنین به دنبال انتقام 

شکست هفته نخست در برزیل هستند.
جدال تیم های ملی ایتالیا و ایران هم همیشه در 
نوع خود جالب بوده است. آتزوری با 4 پیروزی و 2 

شکست در جایگاه پنجم جدول قرار دارد و از 3 بازی 
باقی مانده خود در تهران به دنبال 2 پیروزی است تا 
حضور خود در مرحله نهایی و جمع 6 تیم برتر را 
قطعی کند. تیم ملی صربستان نیز که به دلیل حادثه 

تروریستی فرودگاه استانبول در این شهر گرفتار شده  
بودند برای شرکت در بازی های هفته سوم باید خود 
را از طریق فرودگاه دیگری به تهران می رساندند. 
صربستان صدرنشین لیگ جهانی تا پایان هفته دوم 

است.
برنامه کامل هفته سوم لیگ جهانی به زمان های 

محلی کشورهای میزبان به شرح زیر است:
گروه اول: فرانسه، بلژیک، لهستان و برزیل

میزبان فرانسه شهر نانسی، سالن پالا دیسپوق ژون 
وی

جمعه یازدهم تیرماه: برزیل - لهستان )ساعت 15( 
و فرانسه - بلژیک )ساعت 18(

شنبه دوازدهم تیرماه: برزیل - بلژیک )ساعت 15( و 
فرانسه - لهستان )ساعت 18(

یکشنبه سیزدهم تیرماه: بلژیک - لهستان )ساعت 
15( و فرانسه - برزیل )ساعت 18(

گروه دوم: آمریکا، بلغارستان، روسیه و استرالیا
بیلی  کی  ورزشگاه  دالاس،  شهر  آمریکا  میزبان 

هاتچسن
جمعه یازدهم تیرماه: استرالیا - روسیه )ساعت 17 
و 40 دقیقه( و آمریکا - بلغارستان )ساعت 19 و 40 

دقیقه(
شنبه دوازدهم تیرماه: بلغارستان - روسیه )ساعت 
17 و 40 دقیقه( و آمریکا - استرالیا )ساعت 19 و 40(

یکشنبه سیزدهم تیرماه: آمریکا - روسیه )ساعت 
12 و 40 دقیقه( و بلغارستان - استرالیا )ساعت 15 

و 10(
گروه سوم: ایران، ایتالیا، آرژانتین و صربستان

میزبان ایران شهر تهران سالن 12 هزار نفری آزادی
جمعه یازدهم تیرماه: ایتالیا - آرژانتین )ساعت 18( 

و ایران - صربستان )ساعت 21(
شنبه دوازدهم تیرماه: صربستان - آرژانتین )ساعت 

18( و ایران - ایتالیا )ساعت 21(
یکشنبه سیزدهم تیرماه: ایتالیا - صربستان )ساعت 

18( و ایران - آرژانتین )ساعت 21(
تیم های فرانسه، صربستان و آمریکا سال گذشته 
در بیست و ششمین دوره لیگ جهانی )سال 2015( 

به ترتیب عنوان های اول تا سوم را به دست آوردند.

رفتن طارمی و رضاییان از پرسپولیس به خودی خود اتفاق بد و عجیبی نیست، اما نحوه 
جدایی شان از پرسپولیس باعث دلخوری هواداران شد، آنجا که این دو رفتار خوبی با هواداران 

و باشگاه نداشتند.
مهدی طارمی و رامین رضاییان از پرسپولیس رفتند، همان طور که پیش بینی می شد. این اتفاق 
اما در شرایط عادی رخ نداد و کاری که این دو بازیکن انجام دادند سبب شد هواداران پرسپولیس 
علیه آنها به شدت موضع گیری کنند، اما چه اتفاقاتی باعث شد این ماجرا به اینجا کشیده شود؟ 
 ـباشگاه پرسپولیس در فصل نقل وانتقالات آن گونه که باید، حرفه ای عمل نکرد. در این مدت  1 ـ
گفته شد یک فرد متمول که مسئولیتی در باشگاه پرسپولیس ندارد، وظیفه مذاکره با بازیکنان را 
آن هم در جایی غیر از باشگاه و در رستوران و افطاری و ... به عهده گرفته است. چرا باید این گونه 
باشد تا حرف و حدیث های زیادی به وجود آید؟ چرا باید خبرهای نقل وانتقالات پرسپولیس از 
طریق اینستاگرام منتشر شود و چرا مسئولان باشگاه پرسپولیس اجازه دادند این اظهارنظرها باعث 
اتفاقات زیادی شود از جمله اینکه وعده داده می شد فلان بازیکن در پرسپولیس می ماند، اما در 
نهایت این وعده توخالی و پوچ از آب درمی آمد. گاهی اوقات هم خبرهایی مبنی بر پرداخت چهار 
میلیارد تومان به طارمی برای نرفتن از پرسپولیس مطرح می شد که البته با تکذیب این بازیکن 
همراه بود. مسئولان پرسپولیس اگر می خواستند از طریق فردی که مسئولیتی در باشگاه ندارد، 
کار را پیش ببرند باید در قالب سازمانی و درست آن ورود می کردند، نه اینکه اهمال کنند و کار را 

»کنترات« به فردی بسپارند، آن هم فقط به این دلیل که چون »پول« دارد.
 ـمهدی طارمی و رامین رضاییان، »بد« از پرسپولیس رفتند. طارمی روز شنبه هفته جاری  2 ـ
به باشگاه پرسپولیس رفت و قبل از اینکه جلسه تمام شود به خاطر سفر به ترکیه، باشگاه را ترک 
کرد؛ سفری که در نهایت به عقد قرارداد با تیم ریزه اسپور منجر شد. او خیلی راحت می توانست 

پس از خروج از باشگاه بگوید که برای مذاکره به ترکیه می رود، او خیلی راحت می توانست بگوید 
قصد ماندن در پرسپولیس را ندارد نه اینکه حرفی نزند و بر ابهامات اضافه کند. او می تواند برای 
آینده اش تصمیم بگیرد، اما چه بهتر که خیلی راحت همه چیز را می گفت و تا این حد »سِکرت« 
عمل نمی کرد. او راه درستی را برای رفتن انتخاب نکرد و همین موضوع باعث ناراحتی هواداران 
پرسپولیس شد.  رضاییان، راه را بدتر از طارمی انتخاب کرد. او که به بهانه بیماری پدرش از حضور 
در تمرین پرسپولیس خودداری کرد و حتی پاسخ تماس های پرسپولیسی ها را نداد، به یک باره راه 
ترکیه را در پیش گرفت و به تیم ریزه اسپور پیوست. او هم می توانست قبل از رفتن حرف هایش 
را بزند و بگوید دوست ندارد در پرسپولیس بماند نه اینکه کلًا »پیدایش« نشود و به یک باره 
قراردادش را فسخ کند و برود. هواداران پرسپولیس که یک فصل گلوی شان را برای او پاره کرده 
بودند انتظار چنین رفتاری را نداشتند، انتظار نداشتند بازیکن تیم شان، آنها را در بلاتکلیفی بگذارد. 
آنچه مشخص است اینکه رضاییان و طارمی راه خوبی را انتخاب نکردند و با بدترین شکل ممکن 
از پرسپولیس رفتند. آنها هرچه در این یک سال کاشته بودند با »بی تدبیری« و رفتاری نادرست، 
از دست دادند و چیزی جز ناراحتی و بعضاً تنفر برای خود باقی نگذاشتند. طارمی و رضاییان در 
 ـفارغ از این موضوع و در حالت کلی، به  معرفت، مرام و اخلاق به هواداران پرسپولیس باختند. 3 ـ
فوتبالیست جماعت خیلی نمی شود اطمینان کرد، آنهایی که دستی در آتش دارند و از نزدیک با 
بازیکنان در ارتباط هستند می توانند بر این موضوع صحه بگذارند. ندای قلب خیلی از آنها با پول 
کار می کند و اینجاست که وظیفه باشگاه ها برای عقد قرارداد سنگین تر می شود. آنها البته باید به 
تعهدات شان هم عمل کنند، چون فاصله بین رنگ قرمز و آبی برای خیلی از بازیکنان به اندازه چند 
دسته »تراول« است، بیچاره این هواداران که خودشان را برای این بازیکنان به آب و آتش می زنند 

و زندگی شان را به هم می ریزند.

طارمی و رضاییان به هواداران پرسپولیس باختند

 بیچاره هواداران که زندگی شان را برای فوتبال گذاشته اند
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محققان در دانشگاه ایالتی آیووا در آمریکا به مطالعه چگونگی ساخت نانوماشین هایی پرداختند 
که می تواند به زودی در مصارف پزشکی در دنیای واقعی کاربرد داشته باشد.

 آنها اخیرا تلاشهای موفقیت آمیز خود در آزمایشگاه برای طراحی یک نانوماشین را به چاپ 
رسانده اند.

به ادعای آنها این نانوماشین قابلیت تشخیص نوعی از ویروس ابولا را داشته و چنین 
دستگاههایی می توانند در کشورهای در حال توسعه که دسترسی به تجهیزات پزشکی امری 

دشوار است مفید باشد.
 این فناوری نانو بسیار ارزان بوده و به راحتی می تواند گسترش یابد.

اگر از این فناوری در گوشیهای هوشمند استفاده شود، تقریبا هر کسی در هر نقطه از جهان 
می تواند از آن برای تشخیص ابولا و یا بیماری های دیگر و عوامل بیماری زا بدون نیاز به امکانات 

پزشکی معمول استفاده کند.
این محققان زمانی را پیشبینی می کنند که بتوان از این فناوری نانو  برای ارائه دارو دقیقا به 
محل مورد نیاز و در زمان مناسب استفاده کرد.این نانوماشین ها که از دی .ای .ای ساخته شده اند 
مانند یک محافظ برای داروها عمل کرده و می توانند دقیقا داروها را به محل مورد نظر برسانند.

ویژگی دیگر این نانو ماشین این است که با انجام اصلاحاتی می توان از آن برای تشخیص 
بیماری های دیگر نیز استفاده کرد.به باور این محققان دستیابی به این فناوری های مدرن امری 

دور از دسترس نیست و تنها نیازمند انجام پژوهش های بیشتر است.

طراحی پهپاد با الهام از بال خفاش 

تولید الکترود باتری از پوسته تخم مرغ

درمان مؤثر زخم معده با فناوری نانو توسط محققان کشور
محققان دانشگاه آزاد واحد تهران مرکز موفق به سنتز 
نانوحاملی شدند که می تواند بیماری زخم معده را به صورت 

مؤثرتری درمان کند.
 بیماری زخم معده به معنی نوعی آسیب خوش خیم در 

معده است که نام دیگر آن »پپتیک اولسر« است.
درگذشته های نه چندان دور تصور می شد شیوه  زندگی 
مانند علاقه  زیاد به غذاهای پر ادویه یا شغل های استرس زا 
ریشه ی زخم معده است. اما امروزه پزشکان دریافته اند که 

علت اصلی زخم معده نوعی باکتری است.
زخم معده یکی از رایج ترین بیماری های گوارشی به شمار 
می آید که در صورت بی توجهی به آن می تواند به بیماری های 
خطرناک تری از جمله سرطان معده منتهی شود. با این 
تفاسیر، معالجه  مؤثر این بیماری یکی حوزه های پژوهشی در 

علم پزشکی و داروسازی محسوب می  شود.
همایون احمد پناهی، محقق طرح ضمن اشاره به داروی 
»فاموتیدین« به عنوان داروی درمان بیماری زخم معده، در 
خصوص اهداف پیگیری شده در این طرح گفت: هدف از 
انجام این طرح سنتز و معرفی یک نانوحامل جدید به منظور 
دارورسانی مؤثر و هدفمند جهت درمان بیماری زخم معده 

بوده است.
سرعت  افزایش  درمان،  هزینه   کاهش  داد:  ادامه  وی 
اثربخشی دارو و کاهش عوارض جانبی مصرف دارو از مزایای 

استفاده از این نانوحامل به عنوان دارورسان است.
احمد پناهی با بیان اینکه نانوحامل سنتز شده در این طرح 
از یک جزء پلیمری و یک جزء اکسیدی تشکیل شده است، 
اظهار کرد: نانوذرات مغناطیسی آهن به وسیله ی پلیمرهای 

هوشمند اصلاح شده است؛ این موضوع موجب می شود 
علاوه بر اینکه فرایند تحویل دارو به صورت موضعی و کنترل 
شده انجام پذیرد، با استفاده از نانوجاذب های حساس به دما، 
عوارض جانبی دارو به حداقل می رسد. به گفته  وی، در این 
پژوهش نانوذرات مغناطیسی اکسید آهن به روش هم رسوبی 
و با بهره گیری از کمپلکس های آهن سنتز شده و سطح آن ها 
با استفاده از ترکیبات آلی و پلیمرهای هوشمند اصلاح شده 
است؛ سپس از این نانوحامل به منظور دارورسانی هدفمند 

داروی فاموتیدین استفاده شده است.
وی افزود: از روش های مختلف مشخصه یابی از جمله 

میکروسکوپ الکترونی جهت ارزیابی این نانو حامل استفاده 
 ،»pH« شده و در نهایت شرایط دارورسانی بهینه، از جمله
دما و ظرفیت تعیین شده است. به گفته احمدپناهی، نتایج 
حاکی از آن است که حدوداً 73 درصد از داروی بارگذاری 
شده درون نانوحامل، در مدت زمان 1 ساعت درون مایع 

شبیه سازی شده ی محیط معده آزاد شده است.
این تحقیقات حاصل تلاش های دکتر همایون احمدپناهی  
عضو هیأت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران مرکز- و 
سارا نصرالهی- دانش آموخته ی مقطع کارشناسی ارشد این 

دانشگاه است.

دوربینی که به اندازه یک دانه نمک است
مهندسان آلمانی موفق به طراحی یک دوربین شدند که بزرگتر از یک دانه نمک بوده و 

می تواند در آینده تصویربرداری و نظارت بر سلامت تغییر ایجاد کند.
 محققان دانشگاه اشتوتگارت با استفاده از فناوری چاپ سه بعدی موفق به ساخت یک 
دوربین شدند که سه لنز دارد و آن را بر روی انتهای یک فیبر نوری که عرض آن به اندازه 

دو تار مو است قرار دادند.
به گفته محققان این پژوهش، از این فناوری می توان در دستگاه های آندوسکوپی برای 
کاوش در درون بدن انسان همچنین در دستگاههای نظارت امنیتی تقریبا نامرئی و یا مینی 

ربات هایی که دارای دید خودکار هستند استفاده کرد.
با توجه به محدودیت های تولید، در حال حاضر نمی توان لنزها را به اندازه کافی کوچک 
تولید کرد تا در زمینه پزشکی مورد استفاده قرار گیرند بنابراین محققان این پژوهش برای 

ساخت این دوربین کوچک از فناوری چاپ سه بعدی کمک گرفته اند.
به گفته محققان این پژوهش، طراحی، ساخت و آزمایش این دوربین کوچک که کارآیی 

و کیفیت فوق العاده ای دارد، تنها چند ساعت زمان می برد.
این لنز ترکیبی تنها 100 میکرومتر )0.1 میلی متر یا 0.004 اینچ( عرض داشته که با 

احتساب پوشش آن این میزان به 120 میکرومتر می رسد.
"این سیستم تصویربرداری" به راحتی در داخل یک سوزن سرنگ استاندارد جای گرفته 
و می تواند در اندامهای انسان حتی مغز تزریق شود. محققان بر این باورند که برنامه های 
کاربردی تشخیصی به ما امکان آزمایش اجسام کوچک را به صورت غیر تهاجمی و غیر 

مخرب در پزشکی و همچنین بخش صنعت می دهد.

ساخت نانوماشین برای تشخیص ابولا

محققان گروه مکانیک پروازی و ایرودینامیک دانشگاه 
ساوث همپتون نسل جدیدی از پهپاد را با استفاده از بال های 
غشایی الهام گرفته از خفاش ها طراحی کرده اند که می تواند 
ایرودینامیک پهپاد را ارتقا بخشیده و مدت طولانی تری به 

پرواز ادامه بدهد.
 ویژگی منحصربفرد بال خفاش ها این است که از ماهیچه 
ساخته شده و زمانی که شروع به بال زدن می کند، در 
حقیقت تغییر شکل داده و حالتش عوض می شود. این 
تغییر شکل است که عملکرد آن  را بهینه تر کرده و پرواز را 
آسانتر می کند. محققان با استفاده از یک غشای لاستیکی 
نازک، بالهایی را طراحی کردند که از فیزیولوژی عضلات 
موجود در بال خفاش تقلید می کند و در واکنش به نیروهای 
وارده تغییر شکل می دهد. به گفته محققان، ساختار بالها 
در زمان عبور هوا از روی آن شرایطی شبیه به گرداب را 
ایجاد می کند که اجازه می دهد تا بالاتر برود. در زمان افزایش 
جریان هوا از سطح و خطر سقوط پهپاد، یک بال غشایی 
می تواند آن را در هوا نگه دارد زیرا دینامیک سطحی به ایجاد 

گرداب هایی می پردازد که بال را به سمت پایین چرخانده و 
باعث بالارفتن پهپاد می شوند. این بالهای غشایی در آینده 
همچنین با پلیمرهای الکتروفعالی ترکیب خواهند شد که 
آن ها را بسته به ولتاژ اعمال شده، سخت یا شل می کند و 
عملکرد آن ها را ارتقا می بخشد. این امر به تقلید از کنترلی 
می پردازد که خفاش ها طی پرواز بر روی بال های خود دارند. 
تحقیق دانشمندان دانشگاه براون در سال 2014 نشان داد 
که خفاش ها از یک شبکه کوچکی از عضلات موسوم به 
پلاجیوپاتاجیالس) Plagiopatagiales ( در پوست بال خود 
برخوردارند که آن ها را قادر می سازد سفتی و انحنای بالهای 
خود را در زمان پرواز کنترل کنند. دو پروانه الکتریکی در 
زیر بال ها یک جریان هوا ایجاد کرده و به پهپهاد کمک 
می کند مانند یک هواناو به هوا برخاست کند. این پروانه ها 
به محض قرار گرفتن پهپاد در هوا به شکل افقی کج شده 
و به بالگرد اجازه می دهند مانند یک هواپیمای عادی پرواز 
کند. این پهپاد آزمایشی با عرض 50 سانتیمتر برای پرواز 
روی سطح دریا طراحی شده و همچنین می تواند بر روی 

هر سطح صافی پرواز کند یا بر موانع بلندتر برای یک دوره 
زمانی کوتاه غلبه کند. بال غشایی با استفاده از ترکیبی از کار 
تجربی در ساوث همپتون و تحقیقات محاسباتی در امپریال 
کالج لندن آزمایش شد. به گفته محققان، این بال مفهومی 
در مسافت های  تا  داد  اجازه خواهد  پهپاد  به  نهایت  در 
طولانی تر و با بار بیشتر از میزان کنونی پرواز کند.  گام بعدی 
دانشمندان، ترکیب این تحقیق الهام گرفته از محیط زیست 

با طراحی های پهپادهای رایج در چند سال آینده است.

پژوهشگران نشان دادند که می توان از پوسته تخم مرغ برای تولید الکترود باتری استفاده کرد. 
آن ها روشی برای تولید الیاف کربنی حاوی پوششی از جنس نانومیله های سولفید کبالت ارائه 
کردند. سالانه 76 میلیارد تخم مرغ در آمریکا مصرف می شود و پوسته آن ها به عنوان مواد زائد دور 
ریخته می شود. برخی از این پوسته ها به عنوان کود استفاده می کنند.محققان دانشگاه ایالتی وین 
موفق به ارائه روشی برای استفاده از پوسته تخم مرغ شدند. آن ها از این پوسته ها به عنوان راکتور 
شیمیایی برای سنتز نانومیله های حاوی گوگرد استفاده کردند، نانومیله هایی که می تواند به عنوان 

الکترود مورد استفاده قرار گیرد.
دنگ از محققان این پروژه عنوان کرد: روزانه میلیون ها تخم مرغ استفاده می شود که دفع 
پوسته آن ها چالشی برای مصرف کنندگان است؛ ما ایده استفاده از این پوسته ها را به عنوان راکتور 

شیمیایی برای تولید نانومیله های گوگرددار مطرح کردیم.
وی ادامه داد: ما با استفاده از این پوسته ها، کامپوزیتی حاوی بلور نانومیله های Co9S8 تولید 
کردیم که روی الیاف کربنی قرار دارد؛ این کامپوزیت دارای عملکرد بسیار بالایی به عنوان الکترود 

در باتری های لیتیمی است.

پوسته تخم مرغ از دو بخش اصلی تشکیل شده است، بخش بیرونی که سخت است و در آن 
از کربنات کلسیم استفاده شده و بخش درونی که یک غشاء لایه نازک از جنس الیاف پروتئینی 
است که حاوی کربن و گوگرد است.معمولاً برای تولید کود، باید این دو بخش از هم جدا شوند 
که فرآیندی گرانقیمت است. در این روش نیازی به این جداسازی نیست.محلول هیدروکسید 
سدیم روی پوست خارجی و محلول سولفات کبالت روی پوست داخلی ریخته می شود. با تماس 
این دو محلول، واکنشی میان آن ها اتفاق می افتد و بلورهای هیدروکسید کبالت ایجاد می شود. 
یون های هیدروکسیل از میان پوسته به آرامی عبور می کنند و گوگرد با هیدروکسید کبالت 
واکنش می دهد و نانومیله های سولفید کبالت تشکیل می شود. این ترکیب برای ساخت الکترود 

در باتری ها مورد استفاده قرار می گیرد.
محصول نهایی الیاف کربنی است که دارای پوششی از جنس نانومیله های سولفید کبالت 
است که به راحتی می توان آن را به عنوان ماده اولیه تولید الکترود مورد استفاده قرار داد.محققان 
نشان دادند که این الکترود می تواند ظرفیت پایداری در حدود 540 میلی آمپر ساعت در هر 

گرم داشته باشد.

تادیار مرکز تحقیقات پروتئین دانشگاه شهید بهشتی خبر داد :

استفاده از تلفن همراه و وجود
 آسیب های سلولی

 استادیار مرکز تحقیقات پروتئین دانشگاه شهید بهشتی گفت: شواهدی از ارتباط بین 
استفاده از تلفن همراه و آسیب های بافتی و سلولی وجود دارد، بنابراین بهتر است استفاده از 
تلفن همراه به تعداد دفعات و مدت زمان های کم، محدود شود. یحیی سفیدبخت د، گفت: 
در حال حاضر در مورد اثرات مضر تلفن های همراه بر سلامتی، ابهامات زیادی وجود دارد و 
تاکنون داده های آزمایشگاهی به صورت واضح نتوانسته اند نگرانی ما را در مورد اثرات مخرب 
تلفن های همراه توجیه کنند.وی ادامه داد: تنها تعداد کمی از مطالعات در مورد اثرات این 
امواج در بروز سرطان انجام شده است، هر چند در این بررسی ها رابطه ای بین تلفن همراه و 
افزایش سرطان دیده شده است، اما این نتایج برای مواردی بوده که به صورت طولانی مدت 
از تلفن همراه استفاده شده است و عواملی مثل عوامل ژنتیک، آب و هوا، استرس و تغذیه نیز 
در آن نقش دارند.سفیدبخت گفت: در مورد تومورهای مغزی نادر نیز ممکن است استفاده 
مداوم از تلفن همراه با بروز سرطان مرتبط باشد. برخی مطالعات انجام شده، شواهدی از 
ارتباط بین استفاده از تلفن همراه و آسیب های بافتی و سلولی را نشان می دهد، بنابراین بهتر 

است استفاده از تلفن همراه به تعداد دفعات و مدت زمان های کم، محدود شود.
توصیه به کاربران تلفن همراه

استادیار مرکز تحقیقات پروتئین دانشگاه شهید بهشتی گفت: توصیه هایی که می توان 
به کاربران تلفن همراه داشته باشیم این است که در مورد تشعشات و موقعیت آنتن تلفن، 
کاربران آگاهی پیدا کنند و در خرید تلفن همراه، به سطح نسبی تشعشع در مدل ها و 
برندها توجه کنند. همچنین از استراحت کردن در نزدیک تلفن همراه باید پرهیز کرد، زیرا 
این کار باعث قرار گرفتن در معرض میدان الکترومغناطیسی می شود و باید تلفن همراه 
چند متر دورتر از محل خواب خود قرار داده شود.وی گفت: برای کاهش تماس سر و گوش 
هم بهتر است از بلندگوی گوشی یا بلوتوث استفاده کرد که باعث کاهش اثرات ناشی از آن 
می شود.همچنین هنگامی که تلفن همراه روشن است، چه استفاده شود و چه نشود، پیام را 
فرستاده و دریافت می کند، بنابراین تا حد امکان از قرار دادن آن در جیب پیراهن و نزدیک 
خود باید کم کرد و بافت های بدن را از تشعشعات ناشی از آن دور کرد.وی گفت:  از به کار 
بردن تلفن همراه هنگام حرکت ماشین، اتوبوس، قطار یا در مناطق روستایی که دور از آنتن 
هستند باید پرهیز کرد، چون فاصله از آنتن، تابش امواج تلفن همراه را بیشتر می کند و بهتر 
است وقتی به تلفن نیاز نیست، آن را خاموش کرد.استادیار مرکز تحقیقات پروتئین دانشگاه 
شهید بهشتی گفت:  بهتر است از تلفن های سیمی به جای تلفن های بی سیم استفاده کرد 
چون پرتو کمتری ساطع می کنند و به هنگام برقراری تماس، تا زمانی که فرد پشت خط، 

گوشی را برنداشته، تلفن را به خود نزدیک نباید کرد.

هشدار، "کم خونی" در کمین روزه داران است

 نوشیدن شربت عسل را در سحر فراموش نکنید
 یک کارشناس تغذیه گفت : از آنجا که خطر کم خونی در ماه مبارک رمضان برای برخی 
افراد افزایش می یابد، آگاهی از اثرات مصرف انواع مواد غذایی در پیشگیری یا ایجاد کم خونی 
در این ایام از اهمیت ویژه ای برخوردار است. نصیری؛ درباره رعایت الگوی مناسب غذایی 
در ماه مبارک رمضان، گفت: الگوی برنامه غذایی بعضی افراد در ماه مبارک رمضان تغییر 
می کند.وی در مورد خطر ایجاد کم خونی در افراد، افزود: در بعضی افراد خطر کم خونی 
در ماه مبارک رمضان افزایش می یابد، البته در افراد سالم، فرد دچار کم خونی نمی شود.

این کارشناس تغذیه در خصوص پیشگیری از بیماری کم خونی، گفت: ترکیب مواد غذایی 
و آگاهی ار اثرات آنها از پیشگیری و ایجاد کم خونی جلوگیری می کند.نصیری با تاکید بر 
اینکه کمبود آهن یکی از دلایل اصلی ایجاد کم خونی افراد در ماه مبارک رمضان است، 
اظهار داشت: در ماه مبارک رمضان روزه داران دچار کمبود آهن خون می شوندوی ادامه 
داد: کاهش میزان جذب آهن، کمبود ویتامین و مواد مغذی کافی نیز از دیگر دلایل ایجاد 
کم خونی در افراد است. نصیری تاکید کرد:بیماران مبتلا به کم خونی می توانند در طول ماه 
مبارک رمضان، روزی 2 استکان شربت عسل با عسل و آب جوش تهیه و هنگام سحر و قبل 
از خواب شبانه آن را میل کنند.این کارشناس تغذیه یاد آور شد: مصرف یک لیوان شیر همراه 
با یک قاشق غذاخوری شیره انگور و یک قاشق مرباخوری بادام پوست کنده و آسیاب شده هم 

هنگام خواب یا قبل از سحر برای بیماران مبتلا به کم خونی بسیار مفید است.

لپ قرمز کودک نشانه چیست؟
رییس انجمن عفونی کودکان  گفت :قرمزی گونه ها در برخی کودکان می تواند علامت 

یک بیماری باشد که والدین با مشاهده آن باید سریعا به پزشک مراجعه کنند.
محمدرضا بلورساز ؛ در خصوص علت سرخی گونه برخی کودکان اظهار کرد: قرمزی و 
تورم نشانه بیماری نیست و یک علامت از آن است که می تواند حساسیت و آلرژی، یا 
علامتی از یک عفونت میکروبی و ویروسی در کودک باشد. وی با بیان اینکه گاهی ضربه 
سرخی گونه ها را ایجاد می کند، گفت: در بعضی اوقات بیماری های مزمن قدیمی عامل 
ایجاد این حالت در کودک است بنابراین قرمزی شدید در گونه ها علامتی از یک بیماری 
خاص است و به تنهایی ارزشی برای تشخیص بیماری ندارد. رییس انجمن عفونی کودکان 
تصریح کرد: قرمزی گونه ها در کودک همراه با تب، گلودرد و عفونت است و در صورتی که 
گلوی وی دچار عفونت نشده باشد، تشخیص آلرژی و حساسیت غذایی داده می شود.  وی 
با بیان اینکه قرمزی گونه ها همراه با کبودی لب ها و صورت می تواند نشانه بیماری قلبی 
و تنفسی در کودک باشد، افزود: قرمزی گونه های کودکان علامتی از یک بیماری است که 
مجموعه ای از علائم در کنار سرخی گونه ها به تشخیص بیماری در کودکان کمک می 
کند. بلورساز تاکید کرد: والدین به محض بروز مشاهده قرمزی گونه ها در کودک حتماً به 
پزشک مراجعه کنند که با معاینه کامل کودک به علت قرمزی گونه های او پی ببرند.وی 
با اشاره به اینکه قرمزی گونه ها در نوزادی به علت پرخونی و بالا بودن گلبول های قرمز 
وی است، بیان کرد: اگر قرمزی ناگهانی در کودک ایجاد شده سریعا باید به پزشک مراجعه 
شود.این متخصص کودکان و نوزادان درباره تاثیر اگزما در سرخی گونه های کودک اظهار 
کرد: کودکان در بدو تولد و بین یک تا 3 ماهگی دچار قرمزی، التهاب، تورم و زخم در ناحیه 
گونه ها می شوند و گاهی زخم ها با ترشحاتی همراه است و اگزمای شیرخوارگی نامیده 
می شود که والدین باید با مراجعه به موقع، داروهای لازم را برای بهبودی دریافت کنند.   

جوش های سر خود را جدی بگیرید!
یک متخصص پوست و مو گفت:در بعضی موارد،کوتاهی در درمان جوشهای سطح سر 

منجر به از دست دادن همیشگی مو می شود.
محمد رضوانی متخصص پوست و مو بیان کرد:جوش غرور جوانی )آکنه( می تواند علاوه 
بر صورت،در ناحیه پشت بدن و یا حتی سطح سر مشاهده شود.بنابرین برای بهبود آن باید 
نخست از درمان های آکنه کمک گرفت.البته شوینده مورد استفاده در منطقه صورت با 
سایر نواحی بدن متفاوت است. این متخصص پوست و مو اظهار داشت:گاهی آکنه تنها در 
کف سر دیده می شود.علت بروز این عارضه می تواند عفونت های باکتریایی بوده که این 
بیماری التهاب ریشه مو )فولیکولیت( نامیده می شود در حالی که آکنه التهاب غده چربی 
مجاور ریشه است.برای درمان آن تحت نظر پزشک، باید اقدام به مصرف آنتی بیوتیک نمود. 
وی تاکید کرد:اولین و مهم ترین روش در درمان آکنه و فولیکولیت، شستشوی روزانه و 
بهتر موها است که منجر به کاهش چربی  سطح سر  شده.بنابرین در صورت اثر بخش 
بودن آن، نیازی به استفاده از داروهای شیمیایی نیست. رضوانی اذعان داشت:در بعضی 
مواقع عمق جوش های سر به قدری زیاد است که تخریب ریشه مو را همراه داشته .در 
این صورت در محل هایی که جوش وجود دارد موی سر مشاهده نمی شود که این عارضه 
فولیکولیت دکالوانس نام دارد که نیازمند مصرف داروهای قوی تری است. وی با اشاره به 
اینکه عفونت های قارچی نیز می توانند موجب پدید آمدن جوشهای سر شده توصیه کرد: 
در پاره ای اوقات، افراد مبتلا به بیماری" لیکن پلان" با تصور اینکه به جوش سطح سر 
دچار شده اند در مراجعه به پزشک کوتاهی کرده که باعث فقدان دائمی مو در آن قسمت 
می شود. این متخصص پوست و مو با بیان اینکه شیوع این اختلال در مردان بیشتر است، 

افزود:مبتلایان به جوش سر معمولا دچار اختلالات هورمونی نیستند.  

دچار نقرس هستید خوراکی های زیر را نخورید!
یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی  گفت :معمولا درد در ناحیه شست پا شروع می شود 
و گاهی آنقدر دردناک و شدید است که فرد را از خواب بیدار می کند. پس اگر دچار درد 
ناحیه شست پا با این کیفیت شدید آن را جدی گرفته و به پزشک متخصص مراجعه کنید.

محمد تقی انوشه  اظهارداشت: یکی از بیماری های شایع امروزی )نقرس(است که به 
دلیل ته نشین شدن اسید اوریک اضافی خون در مفاصل ایجاد می شود.انوشه ادامه داد: 
نقرس در اثر خوردن گوشت و مرغ بویژه گوشت قرمز ایجاد می شود و باعث قرمزی، تورم 
و گرگرفتگی درد و التهاب یک یا چند مفصل شده که بیشتر در انگشت شست ،پاشنه پا، 
قوزک پا، زانو و ارنج نمایان می شود.مبتلایان به نقرس بهتر است از گوشت سفید استفاده 
کنند و میزان مصرف این دسته از مواد غذایی یک یا دو بار در هفته باشد. بیماران مبتلا 
به نقرس می توانند از انواع ماهی ها استفاده کنند اما تنها نوع ماهی که مصرف آن برای 
بیماران منع شده ماهی قزل آلا و کولی است.وی اذعان داشت:رژیم غذایی مناسب و قرار 
دادن میوه و سبزیجات تازه در سبد غذایی برای درمان نقرس توصیه می شود و همچنین 

این افراد باید از خوردن گوشت قرمز،حبوبات،قارچ،اسفناج،مارچوبه،دلو جیگرپرهیز کنند.
انوشه گفت:در کنار رعایت رژیم غذایی مناسب مصرف مکرر آب در طول روز و قبل از 
خواب تاکید شده زیرا نوشیدن آب اسید اوریک اضافی را از بدن دفع می کند، همچنین 
بیماران مبتلا به نقرس می توانند برای درمان از قرص "کولشیزسین" با تجویز پزشک 
استفاده کنند.انوشه اظهار داشت: همچنین قرار دادن پاها در آب ونمک، ورزش و تنفس در 

هوای پاک کمک شایانی به درمان نقرس می کند.



اجتماعی 6

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

۲۴ درصد واحدهای صنعتی استان قم 
راکد است

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: بیش از 2000 واحد صنعتی در 
استان قم وجود دارد که 24 درصد آن راکد است .

احمد ذاکری سه شنبه شب  در همایش تجلیل از صنعت گران و معدن کاران برتر استان 
قم به قانون رفع موانع تولید و تأمین نقدینگی بخش صنعت به عنوان مهم ترین اقدامات در 
حوزه صنعت و معدن در سال گذشته و امسال اشاره کرد و اظهار داشت: 70 درصد صنایع 
کشور کمبود نقدینگی دارند. وی به وجود 10 هزار بنگاه تولیدی کوچک و متوسط در 
کشور اشاره کرد و افزود: 16هزار میلیارد تومان اعتبار از منابع دولتی برای این امر اختصاص 
داده شده که 12هزار میلیارد تومان آن برای تأمین نقدینگی واحدها و طرح های دارای 
60 درصد پیشرفت اختصاص یافته است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
قم ادامه داد: سهم استان قم از این مبلغ 443 میلیارد تومان است که 1 میلیارد تومان آن 
برای واحدهای کوچک و 3 میلیارد تومان آن برای واحدهای متوسط و 2 میلیارد تومان 
آن برای طرح های با 60 درصد پیشرفت در نظر گرفته شده است. وی بنگاه های کوچک 
را 249 واحد، بنگاه های متوسط را 28 واحد و طرح های مشمول این قانون را 55 واحد 
اعلام کرد و افزود: در مجموع 300 واحد کوچک و متوسط در طرح ثبت نام کرده اند که 
جلسه ای با حضور سازمان صنعت، معدن و تجارت استان، استانداری، بانک ها و شرکت 
شهرک های صنعتی تشکیل شد و بیش از 90 واحدی که پرونده های آن ها تکمیل شده بود 
جهت دریافت تسهیلات به بانک معرفی شدند. ذاکری افزود: واحدهای تولیدی که مستحق 
دریافت این اعتبار بوده، واحدهایی هستند که دارای ظرفیت، دانش فنی، توان مدیریت و 
عرضه بازار باشند و مکانیسم تعیین شاخصه های سازمان هم همین بوده است تا واحدهایی 
که این امکان را ندارند، سبب بالا رفتن نقدینگی و بدهی های بانکی نشوند. وی با اشاره به 
بالا بودن نرخ سود سرمایه در گردش که نرخ عقود مبادله ای تعیین شده است و نرخ سود 
طرح های نیمه تمام که عقود مشارکتی بالای 20 درصد عنوان شده است، این اعداد را بیشتر 
از توان صنعتگران و تولیدکنندگان دانست و گفت: امیدواریم بتوانیم بخشی از سود را متقبل 
شویم تا فشار کمتری بر فعالان این عرضه وارد شود. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم ادامه داد: از بانک ها می خواهیم تا بروکراسی را کمتر کنند و با فعالان اقتصادی 
همکاری بیشتری داشته باشند تا این منابع زودتر به دست آن ها برسد و اهداف مدنظر دولت 
در این امر محقق شود. وی از بانک ها خواست تا نسبت به آزادی مصارف مازاد توجه بیشتری 
داشته باشند و در پذیرش ضمانت نامه ها نیز تعامل بیشتری را صورت دهند. ذاکری با انتقاد 
از ارائه آمارهای مختلف در حوزه صنعت در سال گذشته و ایجاد چالش، از اقدامات مهم 
این سازمان را پایش واحدهای تولیدی و دارای پروانه در سال 94 دانست که با همکاری 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان و همچنین شرکت شهرک های صنعتی صورت 
گرفته است. وی افزود: بنابر گزارش های این پایش، 2700 واحد پروانه دار در استان وجود 
داشت که نزدیک به 600 واحد آن باید پیش تر پروانه هایشان باطل اعلام می شد که ما این 
کار را کردیم و خوشبختانه امروز تمام تصمیم گیری ها در حوزه صنعت استان با تکیه بر آمار 
و اطلاعات دقیق است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم بابیان اینکه وجود 
بیش از 2000 واحد صنعتی در استان قم، به راکد بودن 24 درصد آن ها تأکید کرد و اظهار 
داشت: این رقم در متوسط کشوری، 34 درصد است که در قم نسبت به متوسط کشوری 
10 درصد کمتر داریم. وی ادامه داد: بیش از 67 درصد واحدهای استان فعال و نیمه فعال 
هستند که از این میان تنها 3 تا 4 واحد با توان 100 درصدی فعالیت می کنند و مابقی 
غالباً با پایین تر از 50 درصد توان فعال هستند. ذاکری 282 واحد تولیدی راکد را خارج از 
شهرک های صنعتی دانست و بیان کرد: 196 واحد راکد در داخل شهرک ها هستند که 
در حال بررسی تمامی موارد هستیم تا با احصاء مشکلات آن ها به برطرف کردن آن ها اقدام 
کنیم. وی از دیگر مشکلات مهم بخش صنعت قم را نبود بازار فروش هدف، نقدینگی، 
مالیات بر ارزش افزوده، فرسودگی ماشین ها، فاینانس یا سرمایه گذاری خارجی و امور زیر 
بنایی از قبیل آب، برق و گاز دانست و گفت: باید با کمک های هرچه بیشتر به فعالان این 
عرصه، راه توسعه و پیشرفت شان را هموار کرد. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم به بخش معدن استان نیز به انجام ژئوفیزیک هوایی استان در سال 94 اشاره کرد 
و افزود: معادن طلا و سنگ آهن بسیار خوبی در استان داریم که انشاءالله با گرفتن داده های 
معدنی از زمین شناسی کشوری بتوانیم فرصت های خوبی که در این زمینه وجود دارد را 
مورد بهره برداری سرمایه گذاران قرار دهیم. وی گفت: مدیریت دریاچه نمک با قم است اما راه 
دسترسی به آن وجود ندارد که در بازدید انجام شده با استاندار قم، راه دسترسی از فرج آباد با 
70 کیلومتر در نظر گرفته شده و قرار است بنیاد مسکن به عنوان مجری این پروژه را انجام 

دهد که هم در گردشگری استان و هم معدن بسیار تأثیرگذار است.

مدیرکل ثبت اسناد  و املاک استان قم خبرداد: 

وصول 6۷ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان 
معوقات بانکی استان قم

 
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم از وصول 67 میلیارد و 700 میلیون تومان از 
معوقات بانکی، رسیدگی به 143 فقره چک برگشتی و ممنوع الخروج شدن 114 نفر در 

سال 94 خبر داد. 
سیروس سلامتی ، از صدور 490 برگ سند مالکیت روستایی در استان خبر داد و اظهار 
داشت: همچنین از 48 هزار واحد مسکن مهر موجود در استان تعداد 12 هزار و 462 برگ 
سند مالکیت صادر شده است. مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم با اشاره به صدرو 330 
فقره سند مالکیت برای املاک وقفی افزود: این اسناد برای 68 هزار هکتار از اراضی وقفی 
صادر شده است. وی همچنین به اقدامات شعه اجرای این سازمان در استان اشاره کرد و 
گفت: در این زمینه 967 پرونده مورد بررسی قرار گرفته که نسبت به مدت مشابه سال 93 
رشد 20 درصدی را نشان می دهد. سلامتی با اشاره به اینکه رسیدگی به 143 فقره چک 
برگشتی، 703 فقره  وصول معوقات بانکی و ممنوع الخروج کردن 114 نفر از دیگر اقدامات 
صورت گرفته است تصریح کرد: بازگشت 67 میلیارد و 700 میلیون تومان از معوقات بانکی 
به بانک ها در سال 94 اقدام مهمی بود که می تواند نقش مهمی در اقتصاد استان ایفا کند. 
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم ادامه داد: در شعبه ثبت شرکت ها نیز تا پایان سال 
94 تعداد 665 شرکت به ثبت رسید که 15 درصد رشد را نشان می دهد البته در همین بازه 
زمانی 1 ساله 186 شرکت منحل شده که این رقم نشان دهنده رشد 88 درصدی نسبت 

به مدت مشابه در سال 93 است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم :

پاسگاه محیط بانی حوض سلطان
 احداث می شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: پاسگاه محیط بانی حوض سلطان، جهت 
حفاظت و پایش این تالاب ارزشمند در این منطقه احداث می شود. 

سید رحمان دانیالی در سخنانی اظهار داشت: در سالهای گذشته اقدامات بسیاری در 
جهت ارتقاء سطح حفاظتی مناطق طبیعی و اکوسیستم های ارزشمند استان و گسترش 
نظارت و پایش در این مناطق به انجام رسیده است. وی با اشاره به اهمیت اکوسیستمی و 
وجود گونه های گیاهی و جانوری ارزشمند در تالاب حوض سلطان، این منطقه را نیازمند 
توجه و نظارت هرچه بیشتر دانست و گفت: این تالاب کم نظیر که بیش از 37 هزار هکتار 
وسعت دارد، در سال 88 به منطقه شکار ممنوع ارتقاء سطح یافته است. مدیرکل حفاظت 
محیط زیست استان قم از آغاز عملیات اجرایی احداث پاسگاه محیط بانی حوض سلطان در 
زمینی به مساحت پنج هکتار با حمایت استانداری و هماهنگی ادارات کل منابع طبیعی و 
 ـتهران احداث  جهاد کشاورزی خبر داد و گفت: در این پاسگاه که در کیلومتر 27 اتوبان قم 
می شود، تجهیزات پایش و اندازه گیری آلاینده های زیست محیطی نیز نصب خواهد شد. 
وی با بیان اینکه تالاب حوض سلطان در صورت کم توجهی و عدم تامین حقابه ها به یکی از 
کانون های تولید گرد و غبار و ریزگردها در استان تبدیل خواهد شد، گفت: در پاسگاه محیط 
بانی این منطقه، علاوه بر گشت و کنترل به منظور حفظ و حراست از گونه های گیاهی و 
جانوری، وضعیت تالاب از ابعاد گوناگون مورد بررسی و پایش قرار خواهد گرفت. دانیالی در 
پایان با بیان اینکه احداث پاسگاه محیط بانی حوض سلطان تا کنون 10 درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد، تصریح کرد: عملیات ساخت این پاسگاه در صورت تخصیص اعتبارات لازم تا 
پایان سال به بهره برداری می رسد و قطعا نقش ارزنده ای در حفاظت حداکثری از این تالاب 

و انجام کارهای پژوهشی و تحقیقاتی در منطقه خواهد داشت. 

مدیرعامل سازمان توسعه عمران شهرداری قم  خبرداد:

پیشرفت ۱۵ درصدی تقاطع سه سطحه 
شهیدان محمودنژاد 

مدیرعامل سازمان توسعه عمران شهرداری قم از پیشرفت فیزیکی 15 درصدی تقاطع 
سه سطحه شهیدان محمودنژاد - بلوار جمهوری خبر داد. 

محمدتقی نادعلی در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز، با اشاره به وضعیت پروژه تقاطع سه 
سطحه شهیدان محمودنژاد - بلوار جمهوری اظهار داشت: این پروژه با اعتبار 320 میلیارد 

ریال در یك ماهی که از آغاز آن گذشته٬ تاکنون 15 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
وی با اشاره به تلاش سازمان برای اتمام پروژه های نیمه تمام تا پایان سال گفت:  
زمان بندی این پروژه 12 ماهه است که تلاش می کنیم در زمان کوتاه تری به بهره برداری 
برسد. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به روند پیگیری مراحل این 
پروژه ابراز داشت: قسمت عرشه این تقاطع در امتداد بلوار جمهوری اسلامی٬ در مرحله 
اجرای فونداسیون و ستون ها است. کوله های A1 و A2 به اتمام رسیده و اسکافولدبندی 
عرشه به میزان دو دهنه در حال اجرا قرار دارد. وی افزود: در مرحله زیرگذر هم 80 درصد 

عملیات حفر شمع ها،آرماتورگذاری و بتن ریزی جبهه غربی صورت گرفته است.

نویسنده:علیرضا تاجریان

روز قدس روزی است که باید به همة ابرقدرتها هشدار 
بدهیم که اسلام دیگر تحت سیطرة شما، به واسطة 
عمال خبیث شما، واقع نخواهد شد. روز قدس، روز 

حیات اسلام است.
قدس، قبله نخستین و حرم دوم مسلمانان جهان، 
مسلمان  آواره  ها  میلیون  وطن  و  اصلی  سرزمین 
فلسطینی است که استکبار جهانی توسط صهیونیسم 
دست  از  را  سرزمین  آن   1948 سال  از  جنایتکار، 
ساکنانش خارج ساخت و تحت سلطه نیروهاى اشغالگر 
قدس قرارداد. این توطئه از همان اولین  سال هاى اجرا، 
با مقاومت مردم مسلمان فلسطین و اعتراض مسلمانان و 
انسان هاى آزاده و بیدار دل جهان مواجه شد و به شکل 
مبارزات پیگیر و سیاسی-نظامی، چهره خود را نشان 
داد. ملت بزرگوار و مسلمان ایران نیز پس از پیروزى 
انقلاب شکوهمند اسلامی مسأله آزاد سازى فلسطین 
از چنگال غاصبان قدس را سرلوحه آرمان های خویش 
قرارداده و همه ساله روز قدس را به روز فریاد کشیده بر 
سر ستمکاران تاریخ تبدیل کرده است.پس از پیروزى 
انقلاب اسلامی، امام امت در اولین فرصت روزى را براى 
نجات قدس از چنگال صیهونیست هاى جنایتکار، به 
عنوان روز قدس تعیین نمودند. حضرت امام خمینی 
)ره( در روز 16 مرداد سال 1358 مصادف با سیزدهم 
رمضان 1399 همزمان با شروع دور تازه ای از جنایات 
بی رحمانه رژیم اشغالگر صهیونیستی در لبنان طی 
پیامی، روز جمعه آخر ماه مبارک رمضان را به عنوان »روز 
جهانی قدس« تعیین کردند و عموم مسلمین جهان را 
به همبستگی اسلامی در این روز بزرگ فراخواندند.در 
این نوشتار قصد آن داریم که به »روز جهانی قدس« و 
اهمیت آن از نگاه امام بنگریم و به نکاتی چند  درباره 
روز قدس اشاره داشته باشیم. اقدام فکورانه حضرت امام 
)ره( برای دفاع از مسضعفین جهانحضرت امام خمینی 
)ره( با نامگذاری روز قدس، تمام مسلمان جهان را برای 
دفاع از مستضعفین در مقابل غاصبان مستکبر دعوت 
می کنند و همبستگی بین المللی مسلمانان را خواستار 
هستند.اقدام فکورانه حضرت امام خمینی )ره( از منظر 
دیگری نیز قابل بررسی است؛ ایشان جمعه آخر ماه 
مبارک رمضان را به عنوان »روز قدس« تعیین کرده اند 
و این اقدام فکورانه قابل تامل است؛ چرا که از مهمترین 
معنویت،  گسترش  رمضان،  گرانقدر  ماه  مولفه های 
عرفان، محبت، دوستی، انسانیت، باطل ستیزی، حق 
یاوری و قرابت آحاد مسلمان، حول محوری واحد است؛ 
در این ماه ، عبادات و افکار بشری مسیری عمیق تر را 
می پیماید؛ خاصیت این ماه ، تفکر در اعمال و رفتار و 
نقصان های موجود فرد و جامعه است؛ در این ماه هیچ 
مسلمانی نمی تواند نسبت به جهان پیرامون خود بی 
تفاوت باشد؛ در چنین ماه مبارکی او نمی تواند مشاهده 
کند در سرزمین مقدس فلسطین، در مسلخ نژادپرستی، 
اشغالگری و سبعیت صهیونیستی، هم کیشان او ذبح 
می شوند اما او فریاد حمایت از مظلوم را سر ندهد و 
در موضع حمایت از مظلوم و خصومت با ظالم قرار 
نگیرد؟بنابراین می توان به جرات گفت اگر تعیین این 
روز مهم در ایامی غیر از ماه رمضان بود، روز قدس شاید 
از وجوه و ابعادی که امروز شاهدیم، برخوردار نبود و 

جهانی نمی شد.
  ویژگی های روز جهانی قدس از نگاه امام(ره(

  حضرت امام خمینی )ره( چند روز پس از صدور پیام 
خود به مناسبت تعیین جمعه آخر ماه مبارک رمضان 
به عنوان »روز قدس«، در جمع اقشار مختلف مردم به 

تشریح ویژگی های این روز  پرداختند.
  امام در این سخنرانی که روز 25 مرداد 1358 در 

شهر قم  ایراد کردند، فرمودند:
 »روز قدس« یک روز جهانی است. روزی نیست 
که فقط اختصاص به قدس داشته باشد. روز مقابلة 
مستضعفین با مستکبرین است. روز مقابلة ملتهایی 
است که در زیر فشار ظلم  آمریکا و غیر امریکا بودند، 
در مقابل ابرقدرتهاست. روزی است که باید مستضعفین 
مجهز بشوند در مقابل مستکبرین، و دماغ مستکبرین 
و  منافقین  بین  که  است  روزی  بمالند.  به خاک  را 
متعهدین امتیاز خواهد شد. متعهدین این روز را روز 
قدس می دانند، و عمل می کنند به آنچه باید بکنند. و 
 ـآنهایی که با ابرقدرتها در زیر پرده آشنایی  منافقین 
بی تفاوت  روز  این  در   ـ دوستی  اسرائیل  با  و  دارند 
هستند، یا ملتها را نمی گذارند که تظاهر کنند. روز 
قدس روزی است که باید سرنوشت ملتهای مستضعف 
معلوم شود، باید ملتهای مستضعف اعلام وجود بکنند 
در مقابل مستکبرین. باید همانطور که ایران قیام کرد و 
دماغ مستکبرین را به خاک مالید و خواهد مالید،  تمام 
ملتها قیام کنند و این جرثومه های فساد را به زباله دانها 
بریزند. روز قدس روزی است که باید این دنباله روهای 
رژیم سابق در ایران، و آن توطئه چینهای رژیم فاسد 
و ابرقدرتها در سایر جاها خصوصاً در لبنان، تکلیف 
خودشان را بدانند. روزی است که باید همت کنید و 
همت کنیم که قدس را نجات بدهیم؛ و برادران لبنانی 
را از این فشارها نجات بدهیم. روزی است که باید تمام 
مستضعفین را از چنگال مستکبرین بیرون بیاوریم. 
روزی است که باید جامعة مسلمین همه اظهار وجود 
بکنند و هشدار بدهند به ابرقدرتها و به این تفاله هایی 
 ـچه در ایران و چه در سایر جاها. که مانده است از آنها 

روز قدس، روزی است که باید به این روشنفکرانی 

که در زیر پرده با آمریکا و عمال امریکا روابط دارند 
هشدار داد. هشدار به اینکه اگر از فضولی دست برندارید، 
سرکوب خواهید شد! ما به آنها مهلت دادیم و با  آنها با 
ملایمت رفتار کردیم که شاید دست از شیطنت بردارند 
و اگر دست برندارند، کلمة آخر را خواهیم گفت و 
خواهیم به آنها فهماند که دیگر رژیم سابق قابل برگشتن 
نیست و دیگر امریکا نمی تواند به اینجا حکومت کند، و 
دیگر سایر ابرقدرتها نمی توانند در این مملکت حکومت 
کنند. روز قدس روزی است که باید به همة ابرقدرتها 
هشدار داد که باید دست خود را از روی مستضعفین 

بردارید و سر جای خود بنشینید.
اسرائیل دشمن بشریت، دشمن انسان، که هر روز 
غائله ایجاد می کند و برادرهای ما را در جنوب لبنان 
به آتش می کشد، باید بداند که دیگر اربابهای او رنگی 
ندارند در دنیا، و باید انزوا اختیار کنند؛ طمعها را از ایران 
باید قطع کنند، دستهای آنها باید از همة ممالک اسلامی 
قطع شود؛ عمال آن در همة ممالک اسلامی باید کنار 
بروند. روز قدس روز اعلام یک چنین مطلبی است. اعلام 
این است به شیاطینی که ملتهای اسلام را می خواهند 
کنار بگذارند، و ابرقدرتها را به میدان بیاورند. روز قدس 
روزی است که قطع آمال آنها را بکند؛ و به آنها هشدار 

بدهد که گذشت آن زمانها.
 روز قدس روز اسلام است. روز قدس روزی است که 
اسلام را باید احیا کرد و احیا بکنیم، و قوانین اسلام در 
ممالک اسلامی اجرا بشود. روز قدس روزی است که 
باید به همة ابرقدرتها هشدار بدهیم که اسلام دیگر تحت 
سیطرة شما، به واسطة عمال خبیث شما، واقع نخواهد 
شد. روز قدس، روز حیات اسلام است. باید مسلمین 
بهوش بیایند، باید بفهمند قدرتی را که مسلمین دارند؛ 
قدرتهای مادی، قدرتهای معنوی. مسلمین که یک 
میلیارد جمعیت هستند و پشتوانة خدایی دارند و اسلام 

پشتوانة آنهاست و ایمان پشتوانة آنهاست از چه باید 
بترسند؟ ما با یک جمعیت کمی در مقابل دشمنهای 
زیاد، دشمنهای بسیار، قیام کردیم و ابرقدرتها را شکست 
این  از  بعضی  دیگر  که  نکند  گمان  و کسی  دادیم. 
قشرهای فاسد، بعضی از این چپ روهای امریکایی یا غیر 
امریکایی، بتوانند در این مملکت اظهار وجود کنند. آن 
روز که ما بخواهیم و ملت ما بخواهند، در ظرف چند 
ساعت تمام آنها به زباله دانهای فنا خواهند ریخته شد. 
ملت بزرگ ما دیگر از این حرکات مذبوحانه نخواهد 
ترسید. حرکات اسرائیل در جنوب لبنان و نسبت به 
فلسطین همین حرکات مذبوحانه است. حرکاتی است 
 ـچنانچه شاه ما،  که اواخر عمر، اشخاص فاسد می کنند
شاه مخلوع ایران این حرکات را کرد، و منتهی به فنا شد.

دولتهای عالَم بدانند که اسلام شکست بردار نیست. 
اسلام و تعالیم قرآن بر همة ممالک باید غلبه کند. دین 
باید دین الهی باشد، اسلام دین خداست؛ و باید در همة 
اقطار اسلام پیشروی کند. روز قدس، اعلام یک چنین 
مطلبی است، اعلام به این است که مسلمین به پیش! 
برای پیشرفت در همة اقطار عالَم. روز قدس فقط روز 
فلسطین نیست، روز اسلام است؛ روز حکومت اسلامی 
است. روزی است که باید جمهوری اسلامی در سراسر 
کشورها بیرق آن برافراشته شود. روزی است که باید 
به ابرقدرتها فهماند که دیگر آنها نمی توانند در ممالک 
اسلامی پیشروی کنند.من روز قدس را روز اسلام و روز 
رسول اکرم می دانم، و روزی است که باید ما تمام قوای 
خودمان را مجهز کنیم؛ و مسلمین از آن انزوایی که آنها 
را کشانده بودند خارج شوند، و با تمام قدرت و قوت در 
مقابل اجانب بایستند و ما در مقابل اجانب با تمام قوا 
ایستاده ایم، و نخواهیم اجازه داد کسان دیگر در مملکت 
ما دخالت کنند، و مسلمین نباید اجازه بدهند که کسان 
دیگر در ممالکشان دخالت کنند. در روز قدس، ملتها 

باید به حکومتهایی که خائن هستند هشدار دهند. روز 
قدس روزی است که ما خواهیم فهمید چه اشخاصی و 
چه رژیمهایی با توطئه گرهای بین المللی موافقت دارند 
و با اسلام مخالفت. آنهایی که شرکت ندارند مخالف با 
اسلام هستند، و موافق با اسرائیل، و آنهائی که شرکت 
کردند متعهد هستند و موافق با اسلام و مخالف با 
 ـکه در رأس آنها امریکا و اسرائیل است.  دشمنان اسلام 
روز قدس روز امتیاز حق از باطل است، روز جدایی حق 

و باطل است.
من از خداوند تبارک و تعالی خواهانم که غلبه بدهد 
اسلام را بر همة قشرهای عالَم؛ بر همة مستکبرین، 
مستضعفین را غلبه بدهد. و از خدای تبارک و تعالی 
خواهانم که برادرهای ما را در فلسطین، در جنوب لبنان 
و در هر جایی از عالَم که هستند، از دست مستکبرین و 

از دست چپاولگران نجات بدهد.« 
 نکاتی چند پیرامون روز جهانی قدس 

1- روز قدس روز هویت یافتن جامعه و دول اسلامی 
است؛ اقدام فکورانه حضرت امام خمینی )ره( در آن 
انقلاب اسلامی تازه به پیروزی رسیده  شرایطی که 
بود، شوک بزرگی را به جبهه حامی رژیم صهیونیستی 
وارد ساخت و فضای منطقه و کشورهای اسلامی را 
تحت تاثیر قرار داد؛ با این اقدام امام نه تنها جمهوری 
اسلامی ایران حمایت خود را از ملت مظلوم فلسطین 
اعلام کرد، بلکه این اقدام باعث شد جسارتی در میان 
کشورهای اسلامی و بویژه عربی ایجاد شود و ملتهای 
مسلمان متوجه موضوعات و مشکلات اساسی جهان 

اسلام گردند. 
2- ابتکار حضرت امام )ره( در تعیین این روز جهانی 
برای دفاع از مستضعفین جهان، دارای ابعاد خارق العاده 
بسیاری است که یکی از این ابعاد ، بعد جهانی شدن 
و عاری بودن این روز از گرایش خاص مذهبی است؛ 
امروزه دیگر »روز جهانی قدس« تنها به عنوان مولفه 
ایدئوژیک اسلامی تلقی نمی شود بلکه امروزه اندیشه 
حضرت امام )ره( جهانی شده و متعلق به تمام مردم 
جهان است؛ چنان که شاهد آن هستیم که علما و 
اندیشمندانی از یهود و مسیحیت نیز از ایده روز قدس 
حمایت می کنند و به مذمت رژیم صهیونیستی می 

پردازند.
رژیم  برای  ساله  هر  قدس«  جهانی  »روز   -3
صهیونیستی همچون کابوسی تکرار می شود که در آن 
رژیم صهیونیستی و آمریکا تمام جهان اسلام را در مقابل 
خود می بینند و به قدرت عظیم مسلمانان جهان در 
مقابل قدرت حقیر خود پی می برنند و فکر هر گونه 

قدرت نمایی را از سر بیرون می کنند.
 4- تعیین »روز جهانی قدس« در آن مقطع به 
ملت  فلسطین در احقاق حقوق خود امید بخشید ، 
به مبارزات عمق داد و مبارزان را امیدوار به استظهار 
مسلمانان متعهد کرد، اما امروز این روز جهانی نشانگر 
مسیری است که مسلمانان جهان باید برای ساختن 
جامعه اسلامی به معنای واقعی، در آن گام بردارند؛ 
امروز،  مردم مبارز، خستگی ناپذیر و مظلوم فلسطین  با 
اعتقاد بیشتر و با نگاهی عمیق تر به دستاوردهای روز 

قدس می نگرند.
   5- در مقطع کنونی »روز جهانی قدس«، روز تعیین 
کننده در فضای کنونی منطقه خاورمیانه و جهان اسلام 
است که پیش از پیش توجه جهان اسلام را به وحدت 
امت اسلامی، ضرورت عملگرایی و حرکت به سمت یکی 
شدن امت اسلام، رهنمون می سازد و مسئولیت روسا و 
مردم کشورهای جهان اسلام را در قابل مسئله »قدس« 

و »فلسطین« ، یادآور می شود.

روز قدس؛ روز حیات اسلام
پنجشنبه دهم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4038

رئیس پلیس راهور استان قم اعلام کرد :

محدودیت های ترافیکی روز قدس در قم
رئیس پلیس راهور استان محدودیت های ترافیکی روز قدس در قم را اعلام کرد.

سرهنگ احمد پوربافرانی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، با اشاره به خبر 
فوق با بیان اینکه از ساعت 24 پنج شنبه دهم تیرماه محدودیت توقف وسائل نقلیه اعمال 

خواهد شد، این محدودیت ها را شامل موارد ذیل عنوان کرد. 
وی گفت: حریم چهارراه بازار، طول خیابان ارم، طول خیابان از چهارراه شهداء تا 
مصلی و اطراف مصلی  محدودیت توقف اعمال می شود.  رئیس پلیس راهور استان 
قم اظهارداشت:محدودیت تردد از ساعت630دقیقه صبح از میدان مطهری به سمت 
چهارراه بازار، از خیابان 19دی کوچه مخابرات به سمت چهارراه بازار ، تقاطع عمار 
یاسر، خیابان انقلاب به سمت سه راه بازار، از تقاطع حجتیه به سمت چهارراه شهداء، 
از میدان روح الله به سمت چهار راه شهداء، پل جمهوری به سمت میدان جانبازان و از 
میدان رسالت به سمت میدان جانبازان اعمال خواهد شد.   وی گفت: امسال محل تجمع 
و آغاز راهپیمایی مردم از مقابل مسجد امام حسن عسگری )ع( و ضلع شمالی میدان 
آستانه حرم مطهر خواهد بود.  سرهنگ پوربافرانی با بیان اینکه از ساعت 24 خودروهایی 
که در طول مسیر پارک شده اند به پارکینگ منتقل می شوند، افزود:هموطنان می 
توانند از پارکینگ شرقی، پارکینگ طبقاتی و داخل رودخانه جهت پارک وسائل نقلیه 

استفاده کنند. 

فرمانده انتظامی شهرستان جهرم  خبرداد:

توقف احشام قاچاق میلیاردی 
فرمانده انتظامی شهرستان جهرم استان فارس از توقیف پنج دستگاه خودرو حامل 

احشام قاچاق به ارزش دو میلیارد و 200 میلیون ریال خبر داد.
سرهنگ عبدالعظیم انصاری گفت: ماموران پاسگاه انتظامی چاه تیز هنگام گشت زنی 
در محور لار به سمت جهرم، پنج دستگاه خودرو حامل احشام را شناسایی و متوقف 
کردند.وی افزود: در بررسی های اولیه مشخص شد که این خودروها از بندرعباس 
بارگیری و با حمل 33 نفر شتر و 18 راس گوساله فاقد هرگونه مجوز از اداره دامپزشکی 
به مقصد شیراز در حرکت بودند. فرمانده انتظامی شهرستان جهرم اضافه کرد: این 
محموله قاچاق دام، در سه دستگاه کامیون و دو دستگاه وانت نیسان بارگیری شده بود.

سرهنگ انصاری با اشاره به دستگیری پنج نفر متهم در این رابطه گفت: ارزش 
این محموله بیش از دو میلیارد و200 میلیون ریال برآورد شده است.وی یادآور شد: 
دام¬هایی که بدون رعایت ضوابط بهداشتی و مجوز دامپزشکی وارد کشور می شوند، به 
عنوان دام قاچاق تلقی شده و پلیس در جهت کنترل و نظارت بر این موضوع احشامی را 
که فاقد مجوز دامپزشکی است به عنوان توزیع خارج از شبکه توقیف و برای سیر مراحل 

قانونی در اختیار دامپزشکی قرار می دهد.

فرمانده انتظامی شهرستان گلپایگان  خبرداد:

انهدام باند سارقان احشام
 با ۱۷9 رأس دام سرقتی

فرمانده انتظامی شهرستان گلپایگان استان اصفهان از شناسایی و دستگیری اعضای  
باند شش نفره سارقان احشام و کشف 179 راس دام سرقتی خبر داد.

سرهنگ حسین بساطی گفت: در پی وقوع چندین فقره سرقت احشام در شهرستان 
گلپایگان و روستاهای اطراف این شهرستان بررسی موضوع در دستور کار ماموران پلیس 
آگاهی این شهرستان قرار گرفت. وی افزود: ماموران با انجام یکسری کارهای تخصصی 
و اقدامات خاص موفق شدند یکی از سارقان را شناسایی و دستگیر کنند. این مقام 
انتظامی، گفت: فرد دستگیر شده هنگامی که با مستندات پلیس روبرو شد به ناچار لب به 
اعتراف باز کرد و به سرقت 179 رأس دام با همدستی پنج نفر دیگر اعتراف کرد.سرهنگ 
بساطی با اشاره به این که سارقان افرادی غیر بومی بودند، گفت: تیمی از ماموران پلیس 
آگاهی پس از کسب نیابت قضائی به شهرستان محل زندگی سارقان رفتند و آنها را در 
یک اقدام غافلگیرانه دستگیر کردند.بساطی، ارزش برآورد شده احشام مکشوفه را چهار 
میلیارد ریال دانست و افزود: در این خصوص پرونده ای تشکیل شد و هر شش متهم 

برای سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شدند.

 زن خلافکار که با اغفال کودکان اقدام به سرقت طلا و 
جواهرات آنها می کرد، توسط پلیس شناسایی و دستگیر شد.

رییس کلانتری 175   سرگرد سعید رضا جمشیدی، 
باقرشهر، در گفتگو با   باشگاه خبرنگاران جوان، ضمن اشاره به 
دستگیری یک سارق طلاهای کودکان در محدوده باقرشهر، 

گفت:این زن سارق پس از دستگیری به دادسرا منتقل شد.
این مقام انتظامی در تشریح این خبر گفت:با شکایت های 
شهروندان ساکن محله باقرشهر در خصوص سرقت های طلا 
و جواهرات کودکان، پرونده ای در این خصوص در کلانتری 
تشکیل و تیمی از ماموران این یگان رسیدگی به پرونده را در 

دستور کار خود قرار دادند. 
وی افزود:طی بررسی های انجام شده، تحقیقات از شاهدان 
عینی ماجرا و همچینن بازبینی فیلم دوربین های مداربسته 
محل های سرقت مشخص شد که تمامی سرقت ها از سوی 
یک زن که با اغفال کودکان به وسیله آب نبات اقدام به سرقت 

جواهرات و طلاهای آنها می کند، صورت گرفته است. 
سرگرد جمشیدی، عنوان داشت: در ادامه از طریق همین 

منابع، چهره متهم شناسایی و بین تیم های گشت انتظامی 
توزیع شد تا در صورت مشاهده وی را شناسایی و دستگیر 

کنند. 
کلانتر 175 باقرشهر تصریح کرد: این اقدامات ادامه داشت 
تا اینکه روز گذشته ماموران یکی از گشت های انتظامی 
مستقر در محدوده استحفاظی این کلانتری توانستند چهره 
یک زن را با مشخصات ارائه شده از سارق، مطابقت دهند و 

برای بررسی موضوع وی را تحت نظر و تعقیب قرار دادند. 
زن  اختفای  محل  شناسایی  از  پس  داشت:  اظهار  وی 
مظنون، هماهنگی های لازم با مقام قضایی صورت گرفت 
و متعاقبا دستور بازداشت زن مظنون صادر شد و بلافاصله 
ماموران ضمن ارایه حکم قضایی ورود به منزل وارد مخفیگاه 

این زن متهم به سرقت شدند. 
سرگرد جمشیدی اظهار داشت:متهم که سعی داشت در 
ابتدا با جوسازی و ایجاد سر و صدا خود را بی گناه جلوه دهد 
پس از کشف مقادیری جواهرات و طلاهای مسروقه از منزلش 

به ناچار لب به اعتراف گشود و به سرقت اعتراف کرد. 

رییس کلانتری 175 ادامه داد:متهم به همراه ماموران 
انتظامی و اموال مسروقه کشف شده به کلانتری منتقل شد 
و تحت بازجویی های فنی و تخصصی به چندین فقره سرقت 
طلا و جواهرات کودکان و دختر بچه ها و اغفال آنها اعتراف 
کرد و پس از تکمیل پرونده به پایگاه نهم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ منتقل شد. 
گفتنی است، جواهرات و طلاهای مکشوفه از مخفیگاه این 

متهم پس از صورتجلسه به مالکانشان بازپس داده شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان خوزستان از دستگیری 
عاملان کلاهبرداری 20 میلیارد ریالی فروش مال غیر و 

چک های بلامحل در شهرستان شادگان خبر داد. 
به گزارش روز چهارشنبه ایرنا به نقل از پایگاه خبری 
پلیس، سرهنگ سید محمد صالحی با اعلام این خبر گفت: 
روز گذشته فردی با مراجعه به ماموران انتظامی شهرستان 
شادگان اعلام کرد دو نفر با صدور چک بلامحل اقدام 
به خرید خودرو از اهالی روستا نموده و در حال حاضر با 

خودروی سمند وی متواری شدند.
بلافاصله  موضوع  حساسیت  به  توجه  با   : افزود  وی 

دستگیری این افراد در دستور کار ماموران انتظامی این 
شهرستان قرار گرفت. 

این مقام انتظامی بیان کرد: ماموران انتظامی پس از 
هماهنگی با مقام قضائی و راهنمایی شاکی دو متهم به 
کلاهبرداری را که با خودرو سمند در حال فرار بودند در 
یکی از روستاهای شهرستان شادگان شناسایی و دستگیر 
کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان خوزستان با اشاره 
به اینکه متهمان دستگیر شده در تحقیقات پلیسی به 
انواع کلاهبرداری از شهرها و روستاهای همجوار اعتراف 
کردند، افزود: با جمع بندی تحقیقات صورت گرفته میزان 

کلاهبرداری آنها بالغ بر 20 میلیارد ریال برآورد شده است، 
که تعداد زیادی از مالباخته ها شناسایی و به پلیس آگاهی 

شهرستان دعوت شدند.
اینکه تحقیقات  بیان  با  سرهنگ صالحی در خاتمه 
جهت کشف کلاهبرداری های دیگر همچنان ادامه دارد، 
به شهروندان توصیه کرد: از گرفتن چک های ناشناس 
خودداری کرده و در صورت معامله با چک حتما از بانک 
مربوطه مشخصات موجودی و اصالت چک را استعلام 
کنند.شهرستان شادگان در 90 کیلومتری جنوب اهواز و 
35 کیلومتری شمال آبادان در استان خوزستان قرار دارد.

 فرمانده انتظامی گیلان  گفت :سارقان مسلح 206 سوار که از یک طلا فروشی در املش در 
استان گیلان یک کیلو و 500 گرم طلا سرقت کرده بودند، در کمتر از 24 ساعت شناسایی و 
دستگیر شدند.  سردار محمدرضا میرحیدری با اشاره به وقوع سرقت مسلحانه از یک طلا فروشی 
در شهرستان املش، اظهار کرد: با اعلام گزارش سرقت مسلحانه که همراه با تیراندازی و ایجاد 
رعب و وحشت در بازار و سرقت مقداری طلا همراه بود، واحدهای گشتی پلیس بلافاصله به 
محل حادثه اعزام شدند. وی افزود: ماموران پس از حضور در نزدیکی صحنه جرم با مشاهده یک 
دستگاه خودرو 206 که با سرنشینان نقـاب دار با سرعت بسیار بالا در حال گریختن از کمربندی 
این شهر بود دستور ایست دادند اما آنها بدون اعتنا به هشدار پلیس از محل گریختند؛ ماموران 
حین گشت زنی، یک دستگاه خودرو 206 را که در یکی از روستا های حوزه بخش کلاچای با 

درهای باز رها شده بود ، مشاهده کردند. میرحیدری با اشاره به اینکه ماموران با انجام تحقیقات 
محلی از تعویض ماشین متهمان و گریختن آنها به سمت استان همجوار مطلع شدند، افزود: با 
بررسی سرنخ های موجود سرانجام در همان روز یکی از سارقان که جوان 26 ساله و اهل یکی 
از استان های همجوار بود طی عملیاتی ضربتی دستگیر شد. وی بیان کرد: متهم در تحقیقات 
پلیسی به همدستی با سه تن از دوستانش اعتراف کرد که در پی آن ماموران با تشکیل چند 
اکیپ عملیاتی از پلیس آگاهی استان گیلان و شهرستان املش، یک جوان 26 ساله و دو جوان 
23 ساله در شهرستان رامسر را دستگیر کردند. به گفته میرحیدری با بررسی از منازل متهمان 
دستگیر شده، طلا های مسروقه به میزان 1500گرم و یک قبضه سلاح کلاشینکف به همراه 7 

فشنگ جنگی که به طرز ماهرانه در جعبه ای جاسازی شده بود کشف شد.

 فردی که با درج آگهی فروش سرویس خواب در اینترنت اقدام به فریب مشتریان و 
کلاهبرداری از حساب آنان می کرد توسط کارشناسان پلیس فتا استان مرکزی شناسایی و 
دستگیر شد. سرگرد "مصطفی نوروزی" رئیس پلیس فتا استان مرکزی گفت: در پی شکایت 
فردی مبنی بر کلاهبرداری اینترنتی از این شهروند در قالب خرید اینترنتی از طریق یك آگهی در 

فضای مجازی موضوع در دستور کار کارشناسان پلیس فتا استان مرکزی قرار گرفت. 
 وی افزود: در تحقیقات اولیه کارشناسان پلیس فتا شاکی اذعان کرد: مدتی قبل با مراجعه 
به سایتی در اینترنت ،آگهی فروش سرویس خوابی به مبلغ 6میلیون ریال  را مشاهده کرده و 
طی تماس با شماره تلفن درج شده ،بنا به خواسته فروشنده مبلغ دو میلیون ریال تحت عنوان 
بیعانه به حساب وی واریز کرده و به محض واریز وجه تماس فروشنده با خریدار قطع می شود. 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان مرکزی خاطر نشان کرد: با انجام تحقیقات تخصصی 
کارشناسان پلیس متهم که اهل و ساکن یکی از استان های جنوبی کشور می باشد شناسایی 
و دستگیر شد. رئیس پلیس فتا استان مرکزی با اشاره به اعتراف متهم به انجام کلاهبرداری 
اینترنتی در قالب درج آگهی فروش سرویس خواب ، مبلمان ،میز ناهارخوری ،فرش و تردمیل 
خاطر نشان کرد: طی یك سال گذشته از افراد زیادی در سراسر کشور کلاهبرداری کردم. وی 
با بیان اینکه متهم طی یك سال گذشته مبلغ 30 میلیون ریال کلاهبرداری کرده است بیان 
داشت: فرد دستگیر شده پس از تشکیل پرونده به مراجع قضایی معرفی شد. سرگرد نوروزی در 
پایان از شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه آگهی فروش در بستر اینترنت حتماً از 
صحت و سقم آن مطلع شده و پس از دریافت کالای درخواستی اقدام به پرداخت وجه نقد کنند.

جانشین فرمانده انتظامی استان خوزستان  عنوان کرد :

دستگیری عاملان کلاهبرداری ۲۰ میلیارد ریالی در شادگان 

فرمانده انتظامی گیلان  اعلام کرد : 

دستگیری سارقان مسلح طلافروشی در کمتر از ۲۴ ساعت 

رئیس پلیس فتا استان مرکزی  خبرداد:

کلاهبرداری میلیونی به بهانه فروش سرویس خواب 

فریب دختربچه ها با آب نبات 

دزد عروسک ها دستگیر شد






